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Høring af forslag til forebyggelse af affald
ved minimering af engangsplast fra
arrangementer

HØRINGSTYPE
Andet

OMRÅDE
Hele byen

TIDSPERIODE FOR HØRINGEN
18. january 2019 til 1. march 2019

SAGSNUMMER
2018-0262369

INDSENDELSESFRIST FOR HØRINGSSVAR
1. march 2019

HØRINGEN ER LUKKET

Høringen skal bidrage til at kvalitetssikre arbejdet med minimering af affald fra arrangementer og
sikre dialog med arrangører og borgere.

Teknik- og Miljøudvalget har den 17. december 2018 besluttet at sende Teknik- og Miljøforvaltningens
forslag til forebyggelse af affald ved minimering af engangsplast fra arrangementer i høring. Høringen
skal bidrage til at kvalitetssikre arbejdet med minimering af affald og engangsplast fra arrangementer
samt sikre dialog med arrangører og borgere.

Teknik- og Miljøforvaltningens forslag og Teknik- og Miljøudvalgets bemærkninger til forslaget fremgår
af bilag 1.

Teknik- og Miljøforvaltningen ønsker høringssvar på følgende:

Høringssvar til forvaltningens forslag om ikke at benytte engangsplastbægre til arrangementer
Input til yderligere indsatser og muligheder for at minimere mængden af affald og engangsplast fra
arrangementer i Københavns Kommune.

Alle interesserede opfordres til at skrive et høringssvar. Svarene vil blive kategoriseret og samlet i en
hvidbog med forvaltningens egne kommentarer og inddraget i udarbejdelsen af en opdateret
indstilling om minimering af engangsplast.

Specificering af forslagets omfang
Forslaget som fremgår af bilag 1 vil omfatte arrangementer, som Københavns Kommune giver
tilladelse til på offentlige veje og kommunens parkarealer. Private fællesveje, samt private arealer og
parker er ikke omfattet af forslaget.



Forslaget omfatter desuden arrangementer, som Københavns Kommune er medarrangør af.

Dialogmøde

Teknik- og Miljøforvaltningen afholder dialogmøde om sagen onsdag den 20. februar kl. 16-18. Mødet
foregår på Njalsgade 13, 2300 København S, i lokale 1007.

På mødet vil Teknik- og Miljøforvaltningen fortælle om erfaringerne med minimering af engangsplast
til arrangementer og invitere til dialog omkring forslaget og øvrige muligheder.

Tilmelding sker ved at sende en mail med navn og evt. virksomhed/organisation til QS8A@kk.dk.
Mærk emnefelt: ”Tilmelding til høring”.

Bilag
Bilag 1: Forebyggelse af affald ved minimering af engangsplast fra arrangementer.
Bilag 2: Forudsætninger for beregninger af driftsøkonomi (PDF)
Bilag 3: LCA-screening af genbrugsbægre vs. engangsbægre foretaget for Teknik- og
Miljøforvaltningen (PDF). Bemærk at appendix 1 er udtaget, da det indeholder fortrolige
oplysninger. 
Bilag 4: Brugerundersøgelse foretaget for Teknik- og Miljøforvaltningen i forbindelse med test af
udskiftning af engangsbægre med genbrugsbægre på Haven Festival 2018 (PDF).  
Bilag 5: I december 2018 indgik Europa-Parlamentet og Rådet for den Europæiske Union en
foreløbige politisk aftale om reduktion af engangsplast baseret på EU-kommissionens forslag.
Bilag 6: Regeringens Plasthandlingsplan (PDF). I december 2018 fremlagde regeringen desuden
en plasthandlingsplan med en vision om at skabe et cirkulært plastikforbrug. Forslag 17 i
handlingsplanen omfatter udvikling af krav om reduktion af engangsplast ved større
arrangementer.

HØRINGSSVAR
ID DATO INDSENDT AF ORGANISATION POSTNR BY

20 01.03.2019 Randi Sørensen Formand
brugerbestyrelsen i
Amager Kulturpunkt

2300 København S

19 01.03.2019 Miljøpunkt
Amager

2300 København S

18 01.03.2019 HORESTA HORESTA 1900 Frederiksberg
C

17 01.03.2019 Michael Folmer
Wessman

Dansk Live 1610 København V

16 01.03.2019 Nørrebro
Lokaludvalg

Nørrebro
Lokaludvalg

2200 København N

15 01.03.2019 Amager Øst
Lokaludvalg

Amager Øst
Lokaludvalg

2300 København S

mailto:QS8A@kk.dk
https://blivhoert.kk.dk/sites/blivhoert.kk.dk/files/bilag-1-indstilling-referat-tmu.pdf
https://blivhoert.kk.dk/sites/blivhoert.kk.dk/files/bilag-2-forudsaetninger-for-beregninger-af-omkostninger.pdf
https://blivhoert.kk.dk/sites/blivhoert.kk.dk/files/bilag-3-lca-screening.pdf
https://blivhoert.kk.dk/sites/blivhoert.kk.dk/files/bilag-3-lca-screening.pdf
https://blivhoert.kk.dk/sites/blivhoert.kk.dk/files/bilag-4-brugerundesoegelse.pdf
https://blivhoert.kk.dk/sites/blivhoert.kk.dk/files/bilag-4-brugerundesoegelse.pdf
http://europa.eu/rapid/press-release_IP-18-6867_da.htm
http://europa.eu/rapid/press-release_IP-18-6867_da.htm
https://blivhoert.kk.dk/sites/blivhoert.kk.dk/files/bilag-6-regeringens-plastikhandlingsplan.pdf


14 28.02.2019 Dennis
Grønfeldt

1650 København V

13 28.02.2019 Lars Nissen Sparta Atletik og
Motion

2100 København Ø

12 27.02.2019 Nanna
Manbjerg

Muskelsvindfonden 8000 Aarhus

11 27.02.2019 Anna Sofie
Steincke

Copenhagen
Cooking & Food
Festival

2500 Valby

10 27.02.2019 Alex Heick Bispebjerg
Lokaludvalg

2400 København NV

9 27.02.2019 Vesterbro
Lokaludvalg

Vesterbro
Lokaludvalg

1758 København V

8 26.02.2019 Ole Damsgaard Danmarks
Naturfredningsfore
ning, København

2100 København

7 14.02.2019 Corentin Bauer 2300 København

6 14.02.2019 John Fatum 3500 Slangerup

5 14.02.2019 Pernille Gry
Petersen

2300 Kbh. S.

4 13.02.2019 Mikkel Sander Wonderful
Copenhagen

1165 Copenhagen K

3 31.01.2019 Lars Henriksen Copenhagen Pride 1553 Kbh V

2 23.01.2019 Copenhagen
Summer
Festival v/Poul
Rosenbaum

2720 Vanløse

1 22.01.2019 poul holst Our Copenhagen 2720 vanløse



Svar til: 2018-0262369 af: Randi Sørensen
APPLICATION DATE
1. march 2019

SVARNUMMER
20

INDSENDT AF
Randi Sørensen

VIRKSOMHED / ORGANISATION
Formand brugerbestyrelsen i Amager Kulturpunkt

BY
København S

POSTNR.
2300

ADRESSE
Hveensvej 14

HØRINGSSVAR

Løsninger før krav!

Initiativet yderst positivt, men for nærværende uigennemførligt med mindre man vil tage livet af
mange offentlige begivenheder i byen

Københavns Kommune skal ikke indføre et krav, før kommunen har udtænkt brugbare løsninger – og
en finasiering af disse.

Mange arrangementer på offentlige pladser og stræder i byen gennemføres af arrangører, der i større
eller mindre omfang benytter sig af frivillig arbejdskraft. Nogle afholder fx et enkelt arrangement,
andre 1-2 arrangementer om året. Det er svært for disse arrangører at indkøbe og rengøre de
genanvendelige plastglas løbende under en festival og ikke mindst opbevare dem til næste gang. For
ikke at glemme vanskeligheden ved at finansiere miljøinitiativet.
Den økonomiske indtjening på øl/vand, der ofte gør et foreningsstyret arrangement muligt, forsvinder,
hvis man skal imødekomme dette forslag.

Københavns Kommune bør indkøbe glas og mobile vaskestationer, man kan låne mod et depositum
(og anvise adgang til vand, afløb og strøm). Når et sådan et tilbud er på plads, kan man stille krav til
arrangørerne om at bruge det.
Noget af udgiften til indkøb af ovennævnte kan modregnes i den forventede mindre udgift til
oprydning i det offentlige rum, som forslaget også nævner. Resten må kommunen påregne som en
udgift ifm opnåelsen af en CO2 neutral by.

Københavns Kommunes størrelse og indflydelse vil sikkert kunne fremme leverandørerne af
drikkevarers (oftest de store bryggerier) lyst til at fremstille genanvendbare plastbægere til en rimelig
pris.

Det er fint, at BR-medlemmerne miljøbevidste, men det er ikke rimeligt, at man overlader det til

https://blivhoert.kk.dk/svar/svar-til-2018-0262369-af-randi-sorensen


foreningsdanmark at udtænke og betale for deres principielle holdninger.

Gennemføres forslaget vil det betyde, at kun de professionelle aktører kan gennemføre events i byen.
Det synes jeg min by bliver meget fattig af.

Som skrevet: Løsninger før krav…. Stil udstyret til rådighed gratis eller næsten gratis. Det vil bevise,
at I mener det seriøst.

Jeg har lavet mange offentlige aktiviteter på Amager gennem årene i frivilligt regi. Det vil ikke
praktisk være muligt fremover, hvis BR vedtager dette forslag.
Vi skal beskytte miljøet, men ikke lægge gift ud for frivilligheden.



Svar til: 2018-0262369 af: Miljøpunkt Amager
APPLICATION DATE
1. march 2019

SVARNUMMER
19

INDSENDT AF
Miljøpunkt Amager

BY
København S

POSTNR.
2300

ADRESSE
Jemtelandsgade 3, 4. sal

HØRINGSSVAR

Se vedhæftede høringssvar fra Miljøpunkt Amager.

MATERIALE:
hoeringssvar_minimering_af_engangsplast_fra_arrangementer_miljoepunkt_amager.pdf

https://blivhoert.kk.dk/svar/svar-til-2018-0262369-af-miljopunkt-amager


 

Høringssvar fra Miljøpunkt Amager vedrørende forslag til forebyggelse af affald ved 

minimering af engangsplast fra arrangementer 

 
Tak for muligheden for at kommentere forslaget til forebyggelse af affald ved minimering af 
engangsplast fra arrangementer. Miljøpunkt Amager har læst høringsmaterialet med stor 
interesse og fremsender hermed følgende kommentarer til forvaltningens forslag, som spiller 
fint sammen med initiativ 17 i Regeringens plastikhandlingsplan Plastik uden spild. 
 
Miljøpunkt Amager arbejder med indsatsområdet affald og cirkulær økonomi og har længe haft 
et godt samarbejde med Teknik- og Miljøforvaltningen om udviklingen af borgernes 
engagement i de lokale initiativer for at skabe mere genbrug og genanvendelse. Mere genbrug 
og minimering af affald er et arbejde vi meget gerne støtter op om.   
 
Miljøpunktet er positive overfor forvaltningens initiativ med at stille krav om, at der til 
arrangementer, hvor udskænkning af drikkevarer er en del af arrangementet, ikke må 
benyttes engangsplastikbægre til drikkevarer. Miljøpunkt Amager ser det som starten på en 
bæredygtig omstilling af arrangementer i København, hvor der de senere år er kommet et 
større fokus på at have en grønnere profil. 
 

Dispensationsmulighed 

Det er dog vigtigt, at miljøindsatsen står mål med nettoomkostningen, så et lille/små 
arrangementer ikke pålægges en høj ekstra omkostning uden en særlig stor CO2-reduktion. 
Mange af arrangementerne på Amager er primært små arrangementer drevet af frivillige, hvor 
der uddeles gratis kaffe eller saft.  
 
Miljøpunkt Amager er enig i, at det skal være muligt at søge dispensation fra kravet, såfremt 
miljøbelastningen fra arrangementet er marginal, eller hvis markedet ikke kan efterkomme 
efterspørgslen efter produkter, der erstatter drikkeemballage af engangsplastik. Miljøpunktet 
er ligeledes enig i, at det er godt at evaluere ordningen efter et år. 
 
Miljøeffekter og udviklingspotentiale 

Udover miljøeffekten ved at bruge genbrugskrus til større arrangementer, viser forsøg også at 
det kan have afsmittende effekt på det øvrige affald og reducere mængden af henkastet affald 
herunder plastik, som ellers bliver forbrændt, da det ender som vejaffald.  
 
I forhold til at nå Københavns Kommunes ambitiøse mål med at blive CO2-neutral  
i 2025, er det centralt at få plastik ud af forbrændingen. 

Teknik- og Miljøforvaltningen  
Byens Udvikling 

 

1. marts 2019 

hoeringssvar_minimering_af_engangsplast_fra_arrangementer_miljoepunkt_amager.pdf



 

 
Krav til arrangementer i forhold til engangsemballage kan også være med til at styrke 
København Kommunens mulighed for at bistå til at udvikle cirkulære produkter og services, 
hvilket der er behov for på dette område. 
 
I arrangementstilladelsen til de mindre arrangementer kan der fremover blive oplyst om 
bæredygtige alternativer til plastemballage, fx komposterbare krus eller papkrus. Der kan også 
nævnes plastkrus lavet af biobaseret plast fx PLA, som har en lavere klimabelastning end krus 
lavet af fossilt plast. Der kan være andre miljøpåvirkningskategorier end CO2-ækv., så det skal 
eventuelt også fremgå. 
 
I andre rapporter har Miljøpunkt Amager set triptal, der er højere end 2,77 som anført af 
FORCE Technology. Det har en betydning for hvornår genbrugskrusene er miljømæssigt 
fordelagtige. Materialeforbruget til produktionen af genbrugskrus er højere, da krusene er 
tykkere end engangskrus. Det er vigtigt, at beregningen af miljøeffekten er så præcis som 
mulig i forhold til hvornår et arrangement kan søge om dispensation. 
 
I Bilag 2 står der at forudsætningen for et ”lille arrangement” er at panten på en genbrugskop 
er 10 kr. På HAVEN Festival var der 5 kr. i pant på genbrugskrus. Panten kunne dog ikke 
udbetales, men kun bruges som reduktion ved køb af næste drik. Miljøpunktet havde gerne 
set, at det var det samme beløb, der blev brugt i beregningerne, som det der blev testet af i 
praksis på HAVEN Festival. I Bilag 2 nævnes ligeledes både genbrugskrus og genbrugskopper. 
Miljøpunktet antager, at der er tale om én type genbrugskrus, og at det samtidig er det 
genbrugskrus som er testet af på HAVEN Festival. 
 
Miljøpunkt Amager ser potentiale i at udvikle et ”københavnerkrus”, som er miljøvenligt, billigt 
og som kan genbruges og indgå i et retursystem og i sidste ende som råvare til ny produktion. 
 
Miljøpunkt Amager ser frem til at følge det videre initiativ. Vi samarbejder gerne i forhold til at 
teste nye produkter af ved fremtidige arrangementer på Amager. 
 
Venlig hilsen 
 
Dorte Grastrup-Hansen 
Centerleder 

Miljøpunkt Amager 

 

hoeringssvar_minimering_af_engangsplast_fra_arrangementer_miljoepunkt_amager.pdf



Svar til: 2018-0262369 af: HORESTA
APPLICATION DATE
1. march 2019

SVARNUMMER
18

INDSENDT AF
HORESTA

VIRKSOMHED / ORGANISATION
HORESTA

BY
Frederiksberg C

POSTNR.
1900

ADRESSE
Vodroffsvej 32

HØRINGSSVAR

Kommentarer til forslag til forebyggelse af affald ved minimering af engangsplast fra arrangementer (i
første omgang kopper)

HORESTA og erhvervet er imødekommende overfor tiltag, der kan være med til at minimere de
miljømæssige konsekvenser, der findes ved anvendelsen af engangsplast og emballage i Københavns
Kommune.

Pantsystemet er med til at minimere mængden af engangsplast og emballage, og det bidrager til at
holde København renere og pænere. Pantløsningen er allerede godt integreret i vores branche i
forhold til flasker, dåser mm., og nogle af vores medlemmer for attraktioner har etableret deres egen
interne ordning – men i afgrænsede områder, hvor der er entre.

Mange af vores medlemmer er berørte af arrangementer afholdt i København – både positivt i form af
øgede antal gæster og liv i byen. Men de også berørt af gener, når affald efterlades på pladser og i
gaden.

Derfor bakker HORESTA op om en udvidelse af pantsystemet for arrangementer af en vis størrelse. Vi
har dog behov for en definition af hvilke arrangementer, som kan blive undtaget. Det fremgår, at
Teknik- og Miljøforvaltningen har vurderet, at det gælder for alle arrangementer, som Københavns
Kommune giver tilladelse til på offentlige veje. Derfor må og skal mindre arrangementer fra
udskænkningssteder med udebevilling være undtaget. Desuden ønskes det i første omgang at gælde
for større arrangementer og aflukkede steder med entre, hvor det er muligt at håndtere en
pantløsning.

Men indsatsen kan ikke stå alene, og det er fortsat vigtigt at kommunen er på forkant og er hurtige til
at rydde efter arrangementer og håndtere det øvrige affald, og at kommunen har opsat tilpas og
ekstra affaldsstativer til at håndtere en øget affaldsmængde. Mange undersøgelser viser, at affald
avler mere affald, så det er vigtigt med en hurtig indsats.

https://blivhoert.kk.dk/svar/svar-til-2018-0262369-af-horesta


Mange drikkevarer samt mad og snack, som medbringes til arrangementer, er købt i detailhandlen.
Kommunen bør ligeledes iværksætte initiativer overfor emballage fra disse virksomheder – især hvis
det kommer til andre emballagetyper, som ikke er omfattet af den eksisterende landsdækkende
pantordning. Ellers vil det ende med en ulig konkurrence, hvis forbud kun gælder for udskænknings-
og spisesteder og ikke detailbutikker.

Kommunen bør også tænke på, hvordan det undgås at arrangementerne udvikles til et cirkus og
konfliktsted for flaske- og glassamlere, som kan ødelægge arrangementer. Vores branche oplever
stigende gener og konflikter fra gruppen af indsamlere, når de enten kæmper om panten eller ønsker
panten før, gæsterne er færdige.

Ligeledes bør Københavns Kommune hjælpe med at finde ordninger og igangsætte initiativer, så
arrangører og udskænkningssteder ikke står med problemet selv. Det vil som nævnt være
hensigtsmæssigt med udlejningsordning for både glas og pantsystem.

HORESTA er enig i, at Teknik- og Miljøforvaltningen skal være i løbende dialog med arrangører om
fremtidige muligheder og evaluerer ordningen efter et år.

Hvis I har nogle spørgsmål til ovenstående, er I velkommen til at kontakte mig på holt@horesta.dk.

Med venlig hilsen

Mikal Holt Jensen
Miljøchef,
HORESTA

MATERIALE:
horestahoeringpanteventkk-010319.pdf

mailto:holt@horesta.dk
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Kommentarer til forslag til forebyggelse af affald ved minimering af engangs-

plast fra arrangementer (i første omgang kopper)  

 

HORESTA og erhvervet er imødekommende overfor tiltag, der kan være med til at mini-

mere de miljømæssige konsekvenser, der findes ved anvendelsen af engangsplast og 

emballage i Københavns Kommune. 

 

Pantsystemet er med til at minimere mængden af engangsplast og emballage, og det 

bidrager til at holde København renere og pænere. Pantløsningen er allerede godt inte-

greret i vores branche i forhold til flasker, dåser mm., og nogle af vores medlemmer for 

attraktioner har etableret deres egen interne ordning ʹ men i afgrænsede områder, hvor 

der er entre. 

 

Mange af vores medlemmer er berørte af arrangementer afholdt i København ʹ både 

positivt i form af øgede antal gæster og liv i byen. Men de også berørt af gener, når affald 

efterlades på pladser og i gaden.  

 

Derfor bakker HORESTA op om en udvidelse af pantsystemet for arrangementer af en vis 

størrelse. Vi har dog behov for en definition af hvilke arrangementer, som kan blive und-

taget. Det fremgår, at Teknik- og Miljøforvaltningen har vurderet, at det gælder for alle 

arrangementer, som Københavns Kommune giver tilladelse til på offentlige veje. Derfor 

må og skal mindre arrangementer fra udskænkningssteder med udebevilling være undta-

get. Desuden ønskes det i første omgang at gælde for større arrangementer og aflukkede 

steder med entre, hvor det er muligt at håndtere en pantløsning. 

 

Men indsatsen kan ikke stå alene, og det er fortsat vigtigt at kommunen er på forkant og 

er hurtige til at rydde efter arrangementer og håndtere det øvrige affald, og at kommu-

nen har opsat tilpas og ekstra affaldsstativer til at håndtere en øget affaldsmængde. 

Mange undersøgelser viser, at affald avler mere affald, så det er vigtigt med en hurtig 

indsats. 

horestahoeringpanteventkk-010319.pdf
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Mange drikkevarer samt mad og snack, som medbringes til arrangementer, er købt i de-

tailhandlen. Kommunen bør ligeledes iværksætte initiativer overfor emballage fra disse 

virksomheder ʹ især hvis det kommer til andre emballagetyper, som ikke er omfattet af 

den eksisterende landsdækkende pantordning. Ellers vil det ende med en ulig konkurren-

ce, hvis forbud kun gælder for udskænknings- og spisesteder og ikke detailbutikker. 

 

Kommunen bør også tænke på, hvordan det undgås at arrangementerne udvikles til et 

cirkus og konfliktsted for flaske- og glassamlere, som kan ødelægge arrangementer. Vo-

res branche oplever stigende gener og konflikter fra gruppen af indsamlere, når de enten 

kæmper om panten eller ønsker panten før, gæsterne er færdige.     

 

Ligeledes bør Københavns Kommune hjælpe med at finde ordninger og igangsætte initia-

tiver, så arrangører og udskænkningssteder ikke står med problemet selv. Det vil som 

nævnt være hensigtsmæssigt med udlejningsordning for både glas og pantsystem. 

 

HORESTA er enig i, at Teknik- og Miljøforvaltningen skal være i løbende dialog med ar-

rangører om fremtidige muligheder og evaluerer ordningen efter et år. 

 

Hvis I har nogle spørgsmål til ovenstående, er I velkommen til at kontakte mig på 

holt@horesta.dk. 

 

Med venlig hilsen 

 

 

Mikal Holt Jensen 

Miljøchef,  

HORESTA 

 

horestahoeringpanteventkk-010319.pdf



Svar til: 2018-0262369 af: Michael Folmer Wessman
APPLICATION DATE
1. march 2019

SVARNUMMER
17

INDSENDT AF
Michael Folmer Wessman

VIRKSOMHED / ORGANISATION
Dansk Live

BY
København V

POSTNR.
1610

ADRESSE
Gl. Kongevej 11-13, 4.sal

HØRINGSSVAR

Dansk Lives høringssvar vedr. forslag til forebyggelse af affald ved minimering af engangsplast fra
arrangementer

1. marts 2019

Hermed fremsendes høringssvar fra Dansk Live til forvaltningens forslag om at stille krav til
arrangører om ikke at benytte engangsplastbægre til arrangementer.

Som interesseorganisation for små og store danske festivaler og spillesteder finder Dansk Live, at der
til forslaget, selv om det umiddelbart fremstår ganske sympatisk, knytter sig en række udfordringer,
når der stilles så restriktivt et krav til plastgenbrug, der af flere forskellige årsager kan være både
vanskelige, komplekse og byrdefulde for såvel store som små arrangører at løfte.

Vi vil derfor på vegne af arrangørmiljøet i København gerne opfordre TMU til at gå yderligere i dialog
med de mange arrangører omkring udviklingen af beslutningsgrundlaget, så ambitionen på sigt kan
indfries på betryggende vis for både arrangør, borgere og kommune.

Vi er i Dansk Live naturligvis enige i præmissen om, at vaskbare genbrugsbægre har en langt lavere
klimapåvirkning end engangsbægre, men om det praktisk kan lade sig gøre i gennemsnit at genbruge
bægre 2,8 gange på tværs af den mangfoldighed af arrangører og arrangementer som benytter sig af
offentlige pladser og rum, stiller vi os noget tvivlende overfor. Ikke mindst ift. åbne arrangementer,
hvor der er fri adgang ift. at tilgå arrangementet.

Samtidig er det Dansk Lives vurdering, at udviklingen på plastkrusmarkedet endnu mangler det sidste
i forhold til at være modent nok, således at det forslåede vilkår kan indføres uden væsentlige og
urimelige økonomiske og organisatoriske (fx i forhold til at sikre tilstrækkelig frivillig opbakning)
omkostninger for arrangøren.

https://blivhoert.kk.dk/svar/svar-til-2018-0262369-af-michael-folmer-wessman


Desuden mener vi, at forlaget konkret vil medføre en række lagrings- og håndteringsproblemer samt
udfordringer til fx pantindløsning, som ikke vil være i balance med det grundlag, som der pt. kan
arrangeres under i København. Samtidig vil der være behov for en markant kommunikationsindsats
overfor publikum, som i tillæg til ny dialog med leverandører osv. også vil skulle løftes af
arrangørerne.

Det vil således være meget byrdefuldt for såvel store som små arrangører at skulle tænke det nye
vilkår ind i planlægningen, hvor man i forvejen skal forholde sig til en lang række komplekse lovkrav
fx ift. sikkerhedstiltag, lydpolitik osv. samtidig med at det ofte kan være vanskeligt at få økonomien til
at balancere bare nogenlunde.

Vi anerkender naturligvis at Haven som testarrangment kan fungere som et udmærket udgangspunkt
ift. at gøre sig nogle indledende erfaringer, men det er efter vores vurdering slet ikke er tilstrækkeligt
i forhold til at indføre et fast krav omkring genbrug af plastglas, til alle der ønsker at arrangerer
koncerter eller lignende på offentlige pladser fra 2020. Samtidig er der et stykke vej fra Haven til de
helt store arrangementer som fx Grøn koncert på Amager og i Valbyparken, der tiltrækker 35.000
publikum og gæster, og vi stiller os tvivlende overfor om erfaringerne uden videre kan skaleres på
den måde, som det er tiltænkt i beslutningsgrundlaget.

Det betyder imidlertid ikke, at der ikke bør være en grøn og bæredygtig ambition om at benytte
genbrugsglas i København. Vi oplever blot, at mange arrangører er organiseret med frivillige kræfter,
og derfor mener vi at et yderligere fast krav omkring genbrug af plastkrus nærmere sig de berømte
dråber, der kan få et i forvejen byrdefuldt bæger til at flyde over, således at mange arrangører i
fremtiden vil finde det for vanskeligt at komme i gang.

I stedet mener vi at kommunen bør værne mere om det frivillige foreningsdanmark og finde andre og
gerne frivillige måder, der kan engagere arrangørerne, så man i fællesskab kan bidrage til at indfri en
mere bæredygtige ambition.

Vi opfordrer derfor til, at kommunen fortsat har fokus på nedbringelsen af miljøbelastningen fra
arrangementer, fx via genbrugsordninger, men at man i endnu højere grad inddrager de mange og
forskelligartede arrangører, så der i fællesskab kan skabes løsninger og ambitioner, der også kan
realiseres på tilfredsstillende og betryggende vis for alle parter. Det vil samtidig være en anledning til
at tænke og diskutere bæredygtige løsninger i sin helhed, så man ikke blot kommer
engangsplastproblematikken til livs, men får tænkt hele den cirkulære økonomi ind i
arrangementerne fremadrettet.

I forhold til videre dialog herom stiller Dansk Live sig naturligvis til rådighed.

Med venlig hilsen
Esben Marcher
Dansk Live

MATERIALE:
2019-03-01_dl_hoeringsvar_til_kk_omkring_krav_om_genbrugsglas.pdf
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Dansk Lives høringssvar vedr. 

forslag til forebyggelse af affald 

ved minimering af engangsplast 

fra arrangementer 
 

1. marts 2019 

 

Hermed fremsendes høringssvar fra Dansk Live til forvaltningens forslag om at 

stille krav til arrangører om ikke at benytte engangsplastbægre til 

arrangementer 

Som interesseorganisation for små og store danske festivaler og spillesteder 

finder Dansk Live, at der til forslaget, selv om det umiddelbart fremstår ganske 

sympatisk, knytter sig en række udfordringer, når der stilles så restriktivt et krav 

til plastgenbrug, der af flere forskellige årsager kan være både vanskelige, 

komplekse og byrdefulde for såvel store som små arrangører at løfte. 

Vi vil derfor på vegne af arrangørmiljøet i København gerne opfordre TMU til 

at gå yderligere i dialog med de mange arrangører omkring udviklingen af 

beslutningsgrundlaget, så ambitionen på sigt kan indfries på betryggende vis 

for både arrangør, borgere og kommune.  

Vi er i Dansk Live naturligvis enige i præmissen om, at vaskbare 

genbrugsbægre har en langt lavere klimapåvirkning end engangsbægre, men 

om det praktisk kan lade sig gøre i gennemsnit at genbruge bægre 2,8 gange 

på tværs af den mangfoldighed af arrangører og arrangementer som benytter 

sig af offentlige pladser og rum, stiller vi os noget tvivlende overfor. Ikke mindst 

ift. åbne arrangementer, hvor der er fri adgang ift. at tilgå arrangementet.  

Samtidig er det Dansk Lives vurdering, at udviklingen på plastkrusmarkedet 

endnu mangler det sidste i forhold til at være modent nok, således at det 

forslåede vilkår kan indføres uden væsentlige og urimelige økonomiske og 

organisatoriske (fx i forhold til at sikre tilstrækkelig frivillig opbakning) 

omkostninger for arrangøren.  

Desuden mener vi, at forlaget konkret vil medføre en række lagrings- og 

håndteringsproblemer samt udfordringer til fx pantindløsning, som ikke vil 

være i balance med det grundlag, som der pt. kan arrangeres under i 

København. Samtidig vil der være behov for en markant 

2019-03-01_dl_hoeringsvar_til_kk_omkring_krav_om_genbrugsglas.pdf
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kommunikationsindsats overfor publikum, som i tillæg til ny dialog med 

leverandører osv. også vil skulle løftes af arrangørerne. 

Det vil således være meget byrdefuldt for såvel store som små arrangører at 

skulle tænke det nye vilkår ind i planlægningen, hvor man i forvejen skal 

forholde sig til en lang række komplekse lovkrav fx ift. sikkerhedstiltag, 

lydpolitik osv. samtidig med at det ofte kan være vanskeligt at få økonomien 

til at balancere bare nogenlunde.  

Vi anerkender naturligvis at Haven som testarrangment kan fungere som et 

udmærket udgangspunkt ift. at gøre sig nogle indledende erfaringer, men det 

er efter vores vurdering slet ikke er tilstrækkeligt i forhold til at indføre et fast 

krav omkring genbrug af plastglas, til alle der ønsker at arrangerer koncerter 

eller lignende på offentlige pladser fra 2020. Samtidig er der et stykke vej fra 

Haven til de helt store arrangementer som fx Grøn koncert på Amager og i 

Valbyparken, der tiltrækker 35.000 publikum og gæster, og vi stiller os tvivlende 

overfor om erfaringerne uden videre kan skaleres på den måde, som det er 

tiltænkt i beslutningsgrundlaget.  

Det betyder imidlertid ikke, at der ikke bør være en grøn og bæredygtig 

ambition om at benytte genbrugsglas i København. Vi oplever blot, at mange 

arrangører er organiseret med frivillige kræfter, og derfor mener vi at et 

yderligere fast krav omkring genbrug af plastkrus nærmere sig de berømte 

dråber, der kan få et i forvejen byrdefuldt bæger til at flyde over, således at 

mange arrangører i fremtiden vil finde det for vanskeligt at komme i gang.   

I stedet mener vi at kommunen bør værne mere om det frivillige 

foreningsdanmark og finde andre og gerne frivillige måder, der kan engagere 

arrangørerne, så man i fællesskab kan bidrage til at indfri en mere 

bæredygtige ambition.  

Vi opfordrer derfor til, at kommunen fortsat har fokus på nedbringelsen af 

miljøbelastningen fra arrangementer, fx via genbrugsordninger, men at man i 

endnu højere grad inddrager de mange og forskelligartede arrangører, så der 

i fællesskab kan skabes løsninger og ambitioner, der også kan realiseres på 

tilfredsstillende og betryggende vis for alle parter. Det vil samtidig være en 

anledning til at tænke og diskutere bæredygtige løsninger i sin helhed, så man 

ikke blot kommer engangsplastproblematikken til livs, men får tænkt hele den 

cirkulære økonomi ind i arrangementerne fremadrettet.  

I forhold til videre dialog herom stiller Dansk Live sig naturligvis til rådighed.  

 

Med venlig hilsen 

Esben Marcher 
Dansk Live 

2019-03-01_dl_hoeringsvar_til_kk_omkring_krav_om_genbrugsglas.pdf



Svar til: 2018-0262369 af: Nørrebro Lokaludvalg
APPLICATION DATE
1. march 2019

SVARNUMMER
16

INDSENDT AF
Nørrebro Lokaludvalg

VIRKSOMHED / ORGANISATION
Nørrebro Lokaludvalg

BY
København N

POSTNR.
2200

ADRESSE
Bragesgade 8b

HØRINGSSVAR

Se vedhæftede høringssvar

MATERIALE:
hoeringssvar_fra_noerrebro_lokaludvalg_vedr._hoering_af_forslag_til_forebyggelse_af_affald_ved_mini
mering_af_engangsplast_fra_arrangementer.pdf

https://blivhoert.kk.dk/svar/svar-til-2018-0262369-af-norrebro-lokaludvalg


 

 

KØBENHAVNS KOMMUNE 

Økonomiforvaltningen 

Sekretariatet for Nørrebro Lokaludvalg 

 

   
   
      

1. marts 2019 
 
Sagsnr. 
2019-0058337 
 
Dokumentnr. 
2019-0058337-1 

Sekretariatet for Nørrebro 

Lokaludvalg 

 

Bragesgade 8B 

2200 København N 

 

EAN nummer 

5798009800275 

 

Høringssvar fra Nørrebro Lokaludvalg vedr. høring af forslag til 
forebyggelse af affald ved minimering af engangsplast fra 
arrangementer 

Erstatninger for engangsemballage er en stor global udfordring for det 
moderne forbrugersamfund. Alligevel er vi i Danmark netop omkring 
returkopper kommet bagefter mange fine initiativer i udlandet. 
Kommunen skal derfor have ros for sit initiativ. Til gengæld har vi så 
en ekstra styrke bag returkopper i Danmark som bygger på vores 
tidligere indsats for vedvarende energi. Det største energiforbrug for 
returkopper ligger i vask. Da vi i Danmark har en ret lav co2 
udledning pr Kwh, får vi også en ekstra klimagevinst på at anvende 
returkopper. 

Kommunen bør i øvrigt, udover det foreliggende forslag, regulere alle 
aspekter af offentlige arrangementer efter miljøhensyn. 

Vi  mener det er et indlysende offentligt gode at have en fungerende 
infrastruktur der sikrer at forbuddet kan sættes i værk. Hvis Dansk 
Retur System ikke kan stå for denne opgave, bør kommunen stærkt 
fremme udviklingen og implementeringen af et system til  vask og 
transport af genbrugsbægre. 

Herunder tænker vi, at karakteren af det arbejde gør det til en oplagt 
mulighed for, at understøtte socialøkonomiske virksomheder med 
socialt marginaliserede medarbejdere. 

Afskaffelse af engangsemballage har en sideeffekt som ikke er 
eksplicit beskrevet i beslutningsforslaget. Oprydning og renholdelse 
vil blive fremmet af en ordning hvor plastkrus i mere eller mindre 
medtaget tilstand ikke er efterladt overalt på arrangementspladsen. Alt 
afhængig af hvor effektiv en returordning bliver, er der et potentiale 
for økonomisk gevinst til  borgerne som skal sørge for oprydningen 
efter deres arrangementer. 

Det er vigtigt, at genbruget bliver understøttet af en ordentlig 
pantordning – eventuelt i form af rabatter hvis det er mere trygt for 
sælgerne af drikkevarer. Arrangørerne bør kræve f. eks 10 kr. eller 
mere i pant for alle bægre. F. eks renovationen efter Distortion kunne 

hoeringssvar_fra_noerrebro_lokaludvalg_vedr._hoering_af_forslag_til_forebyggelse_af_affald_ved_mini
mering_af_engangsplast_fra_arrangementer.pdf



 
 

 
Side 2 af 2 

få gavn af en god pantordning i stedet for det normale salg i six packs 
dåser man har nu. 

Tivoliordningen er fremhævet som et forbillede. Men man skal være 
opmærksom på, at der er problemer med Tivolis ordning. Bl.a. har 
Tivoli i pressede situationer har kødannelse og overfyldte 
afleveringsstationer. Det er med til  at mange smider deres pantbægre i 
restaffald, hvilket givetvis også er fordi panten på 5 kr. er for lav. Et 
andet problem er det fænomen som Tivoli kalder; ”souvenireffekten” 
som er når gæsterne tager bægret med hjem. Så selvom det vil være 
fristende med et smukt fælleskrus med københavnermotiver og/eller 
logo, så er der problemer med denne model.  

Små arrangementer bør også indgå i ordningen for at undgå en 
tvetydighed og en usikker praksis hvor engangsemballage alligevel 
bliver anvendt og kommer til  at flyde rundt i gaderne. 

Når først der er velfungerende system sat til  at servicere offentlige 
arrangementer anbefaler vi, at kommunen hurtigt går videre med en 
udvidelse som sikrer et retursystem for byens kaffebarer der erstatter 
det stadigt voksende forbrug af coffee to go – papbægre som må være 
en direkte økonomisk belastning for Byens Renhold. Eftersom det - i 
lige så høj grad som det er for udendørs arrangementer – vil være 
utopisk for mange kaffebarer vaske kopperne på stedet, er det her man 
virkelig kan skubbe sig godt stykke af vejen mod en cirkulær økonomi 
i København. 

En egentlig national ordning for alt engangsemballage ville på 
længere sigt være en rigtig god ide, for at sikre mindst mulig 
plastikaffald. 

 

Med venlig hilsen 

 

Mogens Petersen 
Formand for Nørrebro Lokaludvalg 

 

 

 

hoeringssvar_fra_noerrebro_lokaludvalg_vedr._hoering_af_forslag_til_forebyggelse_af_affald_ved_mini
mering_af_engangsplast_fra_arrangementer.pdf



Svar til: 2018-0262369 af: Amager Øst Lokaludvalg
APPLICATION DATE
1. march 2019

SVARNUMMER
15

INDSENDT AF
Amager Øst Lokaludvalg

VIRKSOMHED / ORGANISATION
Amager Øst Lokaludvalg

BY
København S

POSTNR.
2300

ADRESSE
Jemtelandsgade 3, 4. sal

HØRINGSSVAR

Se venligst vedhæftede høringssvar som vedtaget på lokaludvalgsmøde den 28. februar 2019.

MATERIALE:
amager_oest_lokaludvalgs_hoeringssvar_vedr._forslag_til_forebyggelse_af_affald_ved_minimering_af_
engangsplast.pdf

https://blivhoert.kk.dk/svar/svar-til-2018-0262369-af-amager-ost-lokaludvalg


 

KØBENHAVNS KOMMUNE 

Økonomiforvaltningen 

Sekretariatet for Amager Øst Lokaludvalg 

 

TMF Byens Udvikling 

   

      

28. februar 2019 

 

Sagsnr. 

2019-0039276 

 

Dokumentnr. 

2019-0039276-1 

Sekretariatet for Amager Øst 

Lokaludvalg 

 

Jemtelandsgade 3 

2300 København S 

 

EAN nummer 

5798009800275 

 

Amager Øst Lokaludvalgs høringssvar vedr. forslag til 

forebyggelse af affald ved minimering af engangsplast fra 

arrangementer 

Lokaludvalget er blevet bekendt med forslag til forebyggelse af affald 

ved minimering af engangsplast fra arrangementer. 

 

Lokaludvalget finder initiativet positivt, og vil gerne bidrage gennem 

vore egne lokale arrangementer, for så vidt det er muligt at finde 

brugbare alternativer.  

 

Mange arrangementer på offentlige pladser og stræder i byen 

gennemføres af arrangører, der i større eller mindre omfang benytter 

sig af frivillig arbejdskraft. Nogle afholder fx et enkelt arrangement, 

andre 1-2 arrangementer om året. Det er svært for disse arrangører at 

indkøbe og rengøre de genanvendelige plastglas løbende under en 

festival og ikke mindst opbevare dem til næste gang. For ikke at 

glemme vanskeligheden ved at finansiere miljøinitiativet. 

 

Lokaludvalget indgår gerne i et samarbejde med TMF og lokale 

aktører om at udtænke gode løsninger til gavn for miljøet. 

 

Med venlig hilsen 

 

Ole Pedersen 

Formand 

amager_oest_lokaludvalgs_hoeringssvar_vedr._forslag_til_forebyggelse_af_affald_ved_minimering_af_
engangsplast.pdf



Svar til: 2018-0262369 af: Dennis Grønfeldt
APPLICATION DATE
28. february 2019

SVARNUMMER
14

INDSENDT AF
Dennis Grønfeldt

BY
København V

POSTNR.
1650

ADRESSE
Istedgade 120, 3. th.

HØRINGSSVAR

Intentionen og forslaget om at minimere plastikaffald ved arrangementer har jeg ud over rosende ord
også nedenstående bemærkninger til.

Forbyd også engangsplastik til shotsrør og shotsglas
Ved dialogmødet om forslaget blev der talt om, at det vil blive vanskeligt at finde alternativer på
markedet til shotsrør og shotsglas af plastik, og derfor bliver de nok ikke omfattet af forslaget. Det
mener jeg dog, at de skal. Det kan nemlig være med til at sende et signal om, hvilken form for
festlige arrangementer, man som kommune ønsker i det offentlige rum – festligheder hvor spiritus
spiller en mindsket rolle. Det vil øge forslagets miljømæssige profil og samtidig give det en social
profil. Derfor bør denne form for engangsplastikbægre ikke blive omfattet af muligheden for
dispensation, som der lægges op til i forslaget (i kraft af at der endnu ikke findes gode alternativer).

Uanset hvad der bliver besluttet, er det dog vigtigt, at det bliver klart defineret, hvad der menes med
engangsplastikbægre i forslaget.

Implementeringen af forslaget
Kommunen bør sætte datoen for forslagets ikrafttræden, til kort før at kommunen selv arrangerer
eller er medarrangør af et arrangement, som bliver ramt af forslaget. På den måde kan kommunen gå
foran som det gode eksempel og vise, at det er muligt at føre forslaget ud i praksis og den vej
igennem inspirere andre arrangører til, hvordan man kan løse udfordringerne i forhold til at minimere
plastik.

Opret et initiativ som bidrager til flere arrangementer
Ved arrangementer hvor kommunen er arrangør eller medarrangør, skal kommunen lave en
pantløsning, som gør det muligt for folk at donere deres pant fra genanvendelige drikkebægre til et
initiativ, som sender pengene tilbage til byen/borgerne ved at bruge de donerede midler på nye
arrangementer/som tilskudsmidler til andre arrangementer. En model kunne f.eks. være, at initiativet
har et besluttende organ, som udvælger, hvad de donerede midler skal bruges til. Organet kan f.eks.
sammensættes af ansatte i kommunen (f.eks. fra TMF), byens lokaludvalg og byens store arrangører
af events/brancheforening(er) indenfor eventvirksomhed. På den måde kan det være, at andre
arrangører også vil vælge at bruge donationsløsningen ved deres arrangementer.

https://blivhoert.kk.dk/svar/svar-til-2018-0262369-af-dennis-gronfeldt


Med sådan et initiativ undgår man bl.a. også, at kommunen direkte favoriserer enkelte velgørende
organisationer, når den vælger at bruge donationsprincippet ved arrangementer.

Samarbejdspartner for kommunen og andre arrangører
Jeg ser Cph Volunteers som en god samarbejdspartner som kan stilles til rådighed i forhold til at
hjælpe både kommunen og andre arrangører med at skaffe frivillige til deres arrangementer. Noget
som der bliver brug for ifølge flere af høringssvarene, når genanvendelige former drikkebægre skal
implementeres til kommende arrangementer. Måske kan det endda hjælpe med til, at små
arrangementer bliver (mere) økonomiske rentable med genanvendelige drikkebægre.

MATERIALE:
hoeringssvar_dennis_groenfeldt.pdf



Intentionen og forslaget om at minimere plastikaffald ved arrangementer har jeg ud over rosende 

ord også nedenstående bemærkninger til. 

 

Forbyd også engangsplastik til shotsrør og shotsglas 

Ved dialogmødet om forslaget blev der talt om, at det vil blive vanskeligt at finde alternativer på 

markedet til shotsrør og shotsglas af plastik, og derfor bliver de nok ikke omfattet af forslaget. Det 

mener jeg dog, at de skal. Det kan nemlig være med til at sende et signal om, hvilken form for 

festlige arrangementer, man som kommune ønsker i det offentlige rum – festligheder hvor spiritus 

spiller en mindsket rolle. Det vil øge forslagets miljømæssige profil og samtidig give det en social 

profil. Derfor bør denne form for engangsplastikbægre ikke blive omfattet af muligheden for 

dispensation, som der lægges op til i forslaget (i kraft af at der endnu ikke findes gode 

alternativer). 

 

Uanset hvad der bliver besluttet, er det dog vigtigt, at det bliver klart defineret, hvad der menes 

med engangsplastikbægre i forslaget. 

 

Implementeringen af forslaget 

Kommunen bør sætte datoen for forslagets ikrafttræden, til kort før at kommunen selv arrangerer 

eller er medarrangør af et arrangement, som bliver ramt af forslaget. På den måde kan kommunen 

gå foran som det gode eksempel og vise, at det er muligt at føre forslaget ud i praksis og den vej 

igennem inspirere andre arrangører til, hvordan man kan løse udfordringerne i forhold til at 

minimere plastik. 

 

Opret et initiativ som bidrager til flere arrangementer 

Ved arrangementer hvor kommunen er arrangør eller medarrangør, skal kommunen lave en 

pantløsning, som gør det muligt for folk at donere deres pant fra genanvendelige drikkebægre til 

et initiativ, som sender pengene tilbage til byen/borgerne ved at bruge de donerede midler på nye 

arrangementer/som tilskudsmidler til andre arrangementer. En model kunne f.eks. være, at 

initiativet har et besluttende organ, som udvælger, hvad de donerede midler skal bruges til. 

Organet kan f.eks. sammensættes af ansatte i kommunen (f.eks. fra TMF), byens lokaludvalg og 

byens store arrangører af events/brancheforening(er) indenfor eventvirksomhed. På den måde 

kan det være, at andre arrangører også vil vælge at bruge donationsløsningen ved deres 

arrangementer. 

 

Med sådan et initiativ undgår man bl.a. også, at kommunen direkte favoriserer enkelte velgørende 

organisationer, når den vælger at bruge donationsprincippet ved arrangementer. 

 

Samarbejdspartner for kommunen og andre arrangører 

Jeg ser Cph Volunteers som en god samarbejdspartner som kan stilles til rådighed i forhold til at 

hjælpe både kommunen og andre arrangører med at skaffe frivillige til deres arrangementer. 

Noget som der bliver brug for ifølge flere af høringssvarene, når genanvendelige former 

drikkebægre skal implementeres til kommende arrangementer. Måske kan det endda hjælpe med 

til, at små arrangementer bliver (mere) økonomiske rentable med genanvendelige drikkebægre. 

hoeringssvar_dennis_groenfeldt.pdf



Svar til: 2018-0262369 af: Lars Nissen
APPLICATION DATE
28. february 2019

SVARNUMMER
13

INDSENDT AF
Lars Nissen

VIRKSOMHED / ORGANISATION
Sparta Atletik og Motion

BY
København Ø

POSTNR.
2100

ADRESSE
Gunnar Nu Hansens Plads 11

HØRINGSSVAR

Sparta Atletik og Motion støtter naturligvis op omkring tankerne om at arrangementer i Københavns
Kommune skal være fri for engangsplast – men vi vil dog i denne sammenhæng gerne have lov til at
tilføje et … på sigt.

Sparta afholder hvert år flere løbsarrangementer i København – hvor de største og mest kendte er
Telenor Copenhagen Marathon, DHL Stafetten og Copenhagen Half Marathon. Vores forbrug af
engangsplast har til disse arrangementer hovedsageligt drejet sig om de plastkrus vi benytter ved
vores væskedepoter undervejs på ruten rundt om i byen.

Det primære alternativ til engangsplast er i dette forslag en pantløsning med kopper/krus der skal
vaskes og genanvendes. Dette kan desværre ikke benyttes til vores væskedepoter til løbene – da det
rent sikkerhedsmæssigt er vigtigt at kopperne er lavet af blød plast, da kopper i et hårdt materiale vil
være direkte farlige at løbe igennem. Og et andet problem som jeg gerne vil løfte, er at en pant
løsning meget hurtigt kan bringe andre problemer med sig. Til DHL Stafetten i Fælledparken har vi
hvert år problemer med flaskesamlere, der går ind i mellem teltene og skaber utryghed. Det er lykkes
for os at holde problemet nede på et tåleligt niveau, da vi så vidt muligt opfordre alle til ikke at bringe
pant med ind i parken.

I dette forslag bliver der henvist til erfaringer fra Haven Festival med en pantordning på krus. Jeg
synes det kunne være en god erfaring for alle parter at lave samme forsøg til et ”åbent” arrangement
hvor man ikke på samme måde kan styre alt salg af drikkevarer. Jeg ser at dette forslag kan give
store udfordringer – også økonomiske, for arrangementer i ”åbne” byrum, hvor arrangementernes
salg af drikkevarer skal konkurrere med kiosker, supermarkeder mv. og hvor man ikke har et lukket
areal hvor man kan planlægge alt logistik omkring pantindsamling, vask, genopfyldninger osv.
Og nu hvor jeg så småt er kommet ind på økonomien – så er det jo ikke en hemmelighed at de grønne
alternativer er dyrere produkter for arrangørerne. Jeg er sikker på at mange, inkl. os selv, gerne vil gå
meget langt for at vælge de mere miljøvenlige alternativer. Men på et tidspunkt bliver vi alle også
nødt til at kigge på den økonomiske bæredygtighed af vores arrangementer. Vi kan alle se at

https://blivhoert.kk.dk/svar/svar-til-2018-0262369-af-lars-nissen


markedet for mere bæredygtige alternativer er i rivende vækst, og vi ser også at priserne på de
bæredygtige produkter falder år for år. Og samtidig med at priserne falder – så bliver selve produktet
faktisk også bedre og mere holdbare! Vi har haft flere alternativer til engangsplastkrus til test hos os,
og vi har desværre ikke endnu fundet et alternativ som vi kan stå inde for i afviklingen af vores
væskedepoter. Jeg fornemmer også at der mangler engangsalternativer på f.eks. ølkrus. Vi vil alle
komme store skridt nærmere en løsning, hvis de store bryggerier, når de kommer med øllet – leverer
engangsbiokrus i stedet for krus i engangsplast. Så er man også ude over pantproblematikken.

Som jeg skrev i indledningen, så bakker vi 100 % op omkring ambitionerne og hensigterne med
forslaget, men føler også at vi, som arrangører, stadig ikke har redskaber og alternativer nok til at
kunne efterleve et komplet forbud på nuværende tidspunkt. Men stor ros til Københavns Kommune
for at bringe forslaget på banen, og starte dialogen med os arrangører – det har helt sikkert sat en
masse tanker i gang hos os omkring hvordan vi kan nedbringe brugen af engangsplast til vores
arrangementer.

Tak for at give os muligheden for at blive hørt – og vi vil med stor interesse følge den videre
behandling.



Svar til: 2018-0262369 af: Nanna Manbjerg
APPLICATION DATE
27. february 2019

SVARNUMMER
12

INDSENDT AF
Nanna Manbjerg

VIRKSOMHED / ORGANISATION
Muskelsvindfonden

BY
Aarhus

POSTNR.
8000

ADRESSE
Kongsvang Allé 23

HØRINGSSVAR

Høringssvar – Grøn Koncert

Grøn Koncert, ved Muskelsvindfonden takker for muligheden for at afgive høringssvar vedr.
ovenstående forslag.

Grøn Koncert har som landets største koncertturné i mere end 30 år opbygget en væsentlig viden
omkring afvikling af enkeltdagsarrangementer. Sidste år alene deltog mere end 190.000 gæster i de 8
koncerter, hvoraf 2 blev afholdt i Københavns Kommune. Til disse to koncerter var der tilsammen
50.000 gæster (Amager 15.000 og Valby 35.000).

Grøn Koncert har gennem flere år opbygget erfaring omkring genbrug af kander, som et led i en
grønnere profil. Vores erfaring siger dog, at det er svært at få gæsterne til at indlevere kanderne igen,
enten tager de den med hjem, kanderne går i stykker eller gæsterne smider dem ud. Hertil kommer
det store logistiske arbejde der ligger i at fragte kanderne rundt og få dem vasket og herefter retur til
koncerterne.

Det har vist sig ud fra vores erfaringer, at der er flere udfordringer med genanvendelige krus og
kander - både praktisk, oplevelsesmæssigt, miljømæssigt og økonomisk, som bør tages i betragtning:

Økonomi:

Der er en betydelig kapitalbinding i at erhverve kander til afvikling af et arrangement. Vi forestiller os,
at mindre aktører vil opleve vanskeligheder ved at påtage sig en udgift af den størrelse. Der bør
derfor overvejes, om der fra kommunens side kan tilbydes en praktisk udlåns- eller lejeløsning, så
også mindre aktører kan løfte økonomien og praktikken. Særligt hvis aktøren afvikler et enkeltstående
arrangement og ikke som Grøn arbejder med en flerårig strategi.

Logisitik:

https://blivhoert.kk.dk/svar/svar-til-2018-0262369-af-nanna-manbjerg


Logistikken omkring vask af kander har vi på Grøn løst gennem en tredjepart. Kanden bliver
indleveret af koncertgæsten, klargjort til transport, transporteret til vaskestedet, for til sidst at blive
returneret til genanvendelse på Grøn. Vi forestiller os, at vask af krus vil foregå på samme vis.
Alternativt skal der arbejdes med en transportabel vaskeløsning.
For begge løsninger gælder det, at der kræves ekstra mandskab til håndtering af emballage før,
under og efter et arrangement. I den transportable vaskeløsning vil dette også kræve trænet
mandskab, adgang til vand og el, hvor arrangement afholdes. Igen en betydelig udgift.

Oplevelse:

Genanvendelse for emballagen ser Grøn Koncert styret af to faktorer:

- Den brugerbetalte pant. Denne skal være så tilpas høj, at der for gæsten ser et incitament til at
returnere emballagen. Men det betyder også, at gæsten vil opleve en højere pris på drikkevarer til
koncerten.

- Indføring af pant på krus, vil sandsynligvis bidrage til at gæsten bidrager til renholdelse af pladsen,
hvilket vil have positiv indflydelse på oplevelsen. Det kræver dog, at vi som arrangører opstiller
rammerne for at gæsten kan indlevere krus med pant – det kræver øget plads i barer, ekstra
bemanding og pantboder til håndtering af genanvendelige krus. Det er besværligt og dyrt, men for
Grøn Koncert er det muligt, da det afholdes på et aflukket område. For arrangementer som er åbne,
vil i endnu højere grad være udfordrede på dette område.

Miljø:

‘Ud fra den udarbejdede LCA-rapport fra Force Technology, er der en beregning på at et krus som
minimum skal anvendes 2,77 gang før der er opnået en miljømæssig fordel. Vi kan have vores tvivl
ift., om det er realistisk at opnå en så høj genanvendelsesfrekvens.

Det er vores holdning, at Københavns Kommune bør afdække det miljømæssige regnskab yderligere i
2019. Da vi ikke mener, at der er tilstrækkelig evidens for, at det er den miljømæssigt bedste løsning.
Grøn Koncert vil gerne indgå i et testforløb for at opnå yderligere afklaring af dette. Der er planlagt i
alt 8 enkelte dagskoncerter i 2019, hvoraf to afvikles i København. Det vil derfor være muligt i et
testsamarbejde at se nærmere på de logistiske, økonomiske og miljømæssige konsekvenser.

Vi er nervøse for lovmæssigt at sætte os selv i en spændetrøje. Vi anbefaler derfor, at der tænkes et
alternativ ind i forslaget. Da plastikforurening generelt har stor opmærksomhed internationalt og
nationalt, er der stor sandsynlighed for at flere af de plastalternativer som findes i dag, bliver udviklet
yderligere inden for en overskuelig fremtid. Disse alternativer kan både vise sig at være billigere og
bedre for miljøet end en genanvendelig løsning.

Afslutningsvis vil vi sige, at vi ser det som en vigtig opgave at få løst problematikken, og vi ser en stor
værdi i at Københavns Kommune sætter fokus på den miljøbelastning plastik er. Men vi håber også at
se en velvilje til samarbejdet, og en forståelse for de økonomiske konsekvenser det vil have for os
som arrangører. Derfor glæder vi os til at indgå i dialog med Københavns Kommune og sammen se på
muligheden for at afsætte ressourcer og teste løsningen i de kommende år. På den måde kan vi
sammen gøre os erfaringer og opnå ny viden på området.

På vegne af Grøn Koncert

Nikolai Milman, Projektleder



Svar til: 2018-0262369 af: Anna Sofie Steincke
APPLICATION DATE
27. february 2019

SVARNUMMER
11

INDSENDT AF
Anna Sofie Steincke

VIRKSOMHED / ORGANISATION
Copenhagen Cooking & Food Festival

BY
Valby

POSTNR.
2500

ADRESSE
Vigerslev Alle 18

HØRINGSSVAR

Copenhagen Cooking & Food Festival støtter Teknik-og miljøforvaltningens hensigt om at minimere
affald og engangsplast, som er i overensstemmelse med festivalens fokus på bæredygtighed. Vi ser
udfordringer i det konkrete forslag, som kan være svære at løse ved åbne arrangementer og
festivalpladser. Testen ved Haven Festival, som foregik i et lukket miljø, mener vi ikke kan være
direkte sammenligneligt med åbne arrangementer.

De tre største udfordringer er 1) markedsudbud, 2) salg, 3) praktik og 4) glasaffald.

1) Det nuværende markedsudbud for genbrugsglas er begrænset i Danmark. Vi foreslår at indføre en
prøveperiode dels for at forsøge at øge udbuddet i takt med en øget efterspørgsel dels for at hjælpe
festivalerne til gøre sig erfaringer med et nyt system. Vi forslår, at man i testperioden kræver, at
festivalerne kun bruger 100% bionedbrydelige glas, og at man kræver, at alle laver mindre forsøg
med genbrugsglas, så alle kan gøre sig erfaringer med arbejdet med disse.
2) Vores festival indeholder flere store åbne arrangementer som fx festivalpladsen på Israels Plads. En
del af økonomien er bundet op på et øl- og vandsalg, men pladsens centrale placering øger
muligheden for at gæsten foretager sit køb i en nærværende butik i stedet, hvis omkostningen er for
stor ved genbrugsglas.
3) Udfordringen med at opbevare mange genbrugsglas og den generelle manglende viden om
håndtering ift. pantsystemer er en problematik, som også kunne afhjælpes af en prøveperiode, hvor
det blev muligt at erfaringsudveksle mellem Københavnske aktører.
4) Vi er bekymrede for smadrede genbrugsglas, både ift. gæstesikkerhed og øgede omkostninger til
renhold.

Vi er positive over det generelle fokus på minimering af engangsplast, og vil meget gerne indgå i en
fremtidig fælles dialog.

På vegne af Copenhagen Cooking & Food Festival, projektleder Anna Sofie Steincke

https://blivhoert.kk.dk/svar/svar-til-2018-0262369-af-anna-sofie-steincke


Svar til: 2018-0262369 af: Alex Heick
APPLICATION DATE
27. february 2019

SVARNUMMER
10

INDSENDT AF
Alex Heick

VIRKSOMHED / ORGANISATION
Bispebjerg Lokaludvalg

BY
København NV

POSTNR.
2400

ADRESSE
Tomsgårdsvej 35

HØRINGSSVAR

Se vedhæftede fil

MATERIALE:
bispebjerg_lokaludvalgs_hoeringssvar_vedroerende_forslag_til_forebyggelse_af_affald_til_arrangemen
ter.pdf

https://blivhoert.kk.dk/svar/svar-til-2018-0262369-af-alex-heick
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Tak for muligheden for at kommentere forslaget om at minimere mængden af 
affald og engangsplast fra arrangementer. 
 
Plasticprodukter har i vore dage stor betydning for vores liv. Men i takt med at det 
både globalt og nationalt udgør en stigende miljøbelastning, er det vigtigt at 
minimere overflødigt plastforbrug.  
Københavns kommune foreslår derfor, at der fremover ikke skal kunne benyttes 
engangsplastbægre til arrangementer på offentligt område. Der foreslås istedet 
vaskbare genbrugskrus, som kendes fra Tivoli, og som har en lavere 
klimapåvirkning. Krusene er med pant, og kan vaskes og genbruges. 
 
Bispebjerg Lokaludvalg er positive overfor at finde løsninger, som minimerer 
engangsemballage af plast til gavn for miljøet. Samtidig skal vi dog være 
varsomme med løsninger, som kan dræbe lokale initiativer.     
Bortset fra i de indre bydele, afholdes i resten af byen primært små arrangementer 
drevet af frivillige. I Bispebjerg Bydel arrangeres eksempelvis stort set kun små 
arrangementer, og også Lokaludvalget er engageret i sådanne små eller 
mellemstore events. 
Til de lokale arrangementer gives ofte gratis kaffe og saft, og nogle gange inviteres 
til gratis fælles morgenmadsbord for at skabe sammenhold og trække folk til. Men 
gratis drikkevarer harmonerer dårligt med ideen om at tage pant. Desuden vil det 
at skulle vaske 500 krus efter et arrangement og returnere dem til en udlejer ikke 
holde.  
Der skal søges andre løsninger. 
 
Andre løsninger? 
Bispebjerg Lokaludvalg foreslår følgende andre muligheder, - som ikke udelukker 
hinanden: 

• Stil gerne krav til de store arrangementer med eks. over 250.000 kr. i 
budget, men lad de små arrangementer have større frihed. 

• Stil krav til kommercielle kaffevogne, som opererer på offentligt område  
– altså hvor der er et salg, og hvor det giver mening med pant. 

• Som en del af arrangementstilladelser: oplys om bæredygtige alternativer 
til plastemballage. 

• Tænk i alternativer – ikke til engangsemballage – men til plastik generelt:  

  
Teknik og Miljøforvaltningen 
   
 
 
Høring:  
 
Forslag til forebyggelse af affald ved minimering af 
engangsemballage til arrangementer 

27.02.2019 

bispebjerg_lokaludvalgs_hoeringssvar_vedroerende_forslag_til_forebyggelse_af_affald_til_arrangemen
ter.pdf
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1. Eksempelvis komposterbare engangskrus (de findes på 
markedet, men der skal være mulighed for at kommunen kan 
aftage og kompostere dem).  

2. Fsc certificerede papkrus 
3. Bioplast 
4. Bestik af bambus eller majsstivelse.    

  
• Hvis en arrangør vælger at fastholde at anvende plastkrus, så skal der 

stilles krav om at affald sorteres til plast genanvendelse. 
 

Skal Købehavns Kommune gå forrest? 
Københavns Kommune er en meget stor forvaltningsmæssig enhed. Man kunne 
godt benytte sin tyngde til at skubbe på innovation.  
Hermed menes, at kommunen skulle bruge tid og kræfter på at afsøge 
fremtidssikrede løsninger på alternativer til plastickrus, tallerkner og bestik, og 
pege på ordentlige løsninger, der sætter København på dagsordenen som en 
miljøansvarlig kommune med innovative løsninger.  
Ligesom man i dag med stolthed fremhæver fortidens ”københavnerbænk” som 
god håndværk, kunne det eksempelvis ende med et ”Københavnerkrus”, som er 
billigt, lækkert og appetitligt, som alle arrangører skal pålægges at bruge, og som 
skal være fuldt komposterbart, hvis det utilsigtet henkastes.  
 
 
Med venlig hilsen 

 
Alex Heick    
Formand    
Bispebjerg Lokaludvalg   
 

bispebjerg_lokaludvalgs_hoeringssvar_vedroerende_forslag_til_forebyggelse_af_affald_til_arrangemen
ter.pdf



Svar til: 2018-0262369 af: Vesterbro Lokaludvalg
APPLICATION DATE
27. february 2019

SVARNUMMER
9

INDSENDT AF
Vesterbro Lokaludvalg

VIRKSOMHED / ORGANISATION
Vesterbro Lokaludvalg

BY
København V

POSTNR.
1758

ADRESSE
Lyrskovgade 4, 4. sal

HØRINGSSVAR

Vesterbro Lokaludvalg mener, at det selvfølgelig er vigtigt at minimere mængden af affald og brugen
af engangsplast. Ved større arrangementer og festivaler vil det være en glimrende idé at forlange, at
der ikke må benyttes engangsplastikbægre til drikkevarer, og at der i stedet benyttes genbrugsbægre
med en pantordning. At det også kan nedsætte gadeaffaldet som f.eks. efter ”Distortion”, hvor der er
alt for meget gadeaffald, kan vi kun bifalde.

Derimod synes Vesterbro Lokaludvalg ikke, at der skal indføres tvungent krav om genbrugsbægre til
mindre arrangementer, hvor det vil være direkte umuligt for arrangører at få det til at hænge
sammen økonomisk, hvis de skal tvinges til at benytte genbrugsbægre. Håndteringen vil blive
uforholdsmæssig dyr med bl.a. en vaskeplads med vand til at rengøre bægrene. De vil også være
nødt til at skaffe genbrugsbægre enten ved indkøb eller leje.
Hvis man vil tvinge arrangører af mindre arrangementer med 2-5.000 serveringer (bægre), kan vi
risikere, at de mister lysten til at gennemføre sådanne mindre arrangementer, hvilket vil være meget
uheldigt.

Eksemplerne fra ”Haven 2018” ser jo lovende ud, hvor et stort flertal f.eks. accepterer en pant på 5
kr. (som man ikke kan få tilbage). Men man skal huske, at dette er en festival for livsnydere og
feinschmeckere, hvor maden laves af Claus Meyer og øllet kommer fra Mikkeller, så derfor er
økonomien noget bedre end på en almindelig festival. Man skulle nok i stedet have lavet en analyse
fra et arrangement/festival med et publikum, som ikke er så velstillede.

Med venlig hilsen

Thomas Egholm
Formand for Vesterbro Lokaludvalg

https://blivhoert.kk.dk/svar/svar-til-2018-0262369-af-vesterbro-lokaludvalg
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KØBENHAVNS KOMMUNE  
Økonomiforvaltningen 
Sekretariatet for Vesterbro og Kgs. Enghave Lokaludvalg  
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Sekretariatet for Vesterbro og 
Kgs. Enghave Lokaludvalg 
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Høringssvar vedr. forebyggelse af affald ved minimering af 
engangsplast fra arrangementer 

 
Vesterbro Lokaludvalg mener, at det selvfølgelig er vigtigt at 
minimere mængden af affald og brugen af engangsplast. Ved større 
arrangementer og festivaler vil det være en glimrende idé at forlange, 
at der ikke må benyttes engangsplastikbægre til drikkevarer, og at der 
i stedet benyttes genbrugsbægre med en pantordning. At det også kan 
nedsætte gadeaffaldet som f.eks. efter ”Distortion”, hvor der er alt for 
meget gadeaffald, kan vi kun bifalde. 
 
Derimod synes Vesterbro Lokaludvalg ikke, at der skal indføres 
tvungent krav om genbrugsbægre til mindre arrangementer, hvor det 
vil være direkte umuligt for arrangører at få det til at hænge sammen 
økonomisk, hvis de skal tvinges til at benytte genbrugsbægre. 
Håndteringen vil blive uforholdsmæssig dyr med bl.a. en vaskeplads 
med vand til at rengøre bægrene. De vil også være nødt til at skaffe 
genbrugsbægre enten ved indkøb eller leje. 
Hvis man vil tvinge arrangører af mindre arrangementer med 2-5.000 
serveringer (bægre), kan vi risikere, at de mister lysten til at 
gennemføre sådanne mindre arrangementer, hvilket vil være meget 
uheldigt. 
 
Eksemplerne fra ”Haven 2018” ser jo lovende ud, hvor et stort flertal 
f.eks. accepterer en pant på 5 kr. (som man ikke kan få tilbage). Men 
man skal huske, at dette er en festival for livsnydere og 
feinschmeckere, hvor maden laves af Claus Meyer og øllet kommer 
fra Mikkeller, så derfor er økonomien noget bedre end på en 
almindelig festival. Man skulle nok i stedet have lavet en analyse fra 
et arrangement/festival med et publikum, som ikke er så velstillede. 
 
 
 
Med venlig hilsen 
 
Thomas Egholm 
Formand for Vesterbro Lokaludvalg 
 

2019-0037975-1_hoeringssvar_vedr_engangsplast.pdf



Svar til: 2018-0262369 af: Ole Damsgaard
APPLICATION DATE
26. february 2019

SVARNUMMER
8

INDSENDT AF
Ole Damsgaard

VIRKSOMHED / ORGANISATION
Danmarks Naturfredningsforening, København

BY
København

POSTNR.
2100

ADRESSE
H.C. Lumbyes Gade 6

HØRINGSSVAR

Danmarks Naturfredningsforening synes at forslaget til minimering af plastaffald ved store
arrangementer er en rigtig og nødvendig vej at gå. Men forslaget løser kun noget af problemet og DN
vil derfor foreslå nogle yderligere initiativer. Se vedhæftede

MATERIALE:
plast_affald.pdf
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DN København 

Formand: Ole Damsgaard, H.C. Lumbyes Gade 6, 2100 København Ø 
Telefon: 50515880, koebenhavn@dn.dk:  

 
 

 
 
 
 
Dato: 26. februar 2019 
 
Byens Udvikling 
Postboks 348 
1503 København V  
 
Forslag til forebyggelse af affald ved minimering af engangsplast fra arrangementer 

 

Danmarks Naturfredningsforening mener, at forebyggelse; måder og nye vaner der kan mini-
mere affald i det offentlige rum er en rigtig og nødvendig vej at gå. Det er nødvendigt at ind-
drage og ansvarliggøre arrangørerne af arrangementer og den foreslåede løsning med hensyn 
til genbrug af drikkebægre synes at være en vej at gå. Men løser kun noget af problemet med 
de store mængder plastaffald, som kommunen også påpeger i det offentliggjorte materiale.  
 
DN vil derfor foreslå at kommunen tager yderligere skridt til at minimere (plast)affaldet i det 
offentlige rum. Et udvidet producentansvar og yderligere borgerinvolvering kunne efter DNs 
opfattelse være elementer i den videre strategi.   
 

Det udvidet producentansvar 

I DN kunne vi godt tænke os, at forvaltningen arbejdede mere med det udvidet producentan-
svar. Det betyder, at de virksomheder, der er ansvarlige for produktion af det affald, der ligger 
udenfor på byens gader og i byens parker m.v., også er dem der skal gøres ansvarlige for at 
finde en løsning. 
 
På en stor del af det affald, der samles ind er der et logo/brand på. Logoet fortæller, hvem der 
er den ansvarlige virksomhed. Tidligere har DN brugt det til for eksempel at få McDonalds til at 
forbedre deres affaldshåndtering omkring deres restauranter. Internationale miljøorganisatio-
ner har udarbejdet en top 10 liste på hvem, der er de største plastsyndere i verdenshavene 
(ved optællinger på strande verden over). Coca-Cola er den suveræne nr. 1 på verdensplan 
men kun nr. 4 i Indien, hvor Pepsi indtager førstepladsen. Der er kun drikke og fødevarevirk-
somheder på listen. 
 
Københavns Kommune kan bruge tilsvarende metode, når der samles affald ind fra gader og 
parker m.v. (metoden kan også anvendes ved det affald, der samles ind i skraldespandene fra 
husholdningerne). På den måde kan Københavns Kommune identificere de virksomheder, der 
skal samarbejdes med for at få forbedret situationen. 
 
I København er der mange events af stor størrelse, hvor affaldet efterfølgende flyder, for ek-
sempel Distortion, 1. maj, fodboldkampe, koncerter, løb og cykelløb m.v. Her vil det være op-
lagt at bruge top 10 metoden.  
  
Borgerinvolvering 

Borgerne ser tit affald flyde og enkelte samler også affald op og smider det i skraldespandene. 
For yderligere involvering kan borgerne inddrages ved anvendelse af Twitter, Instagram, Face-
book eller andre tilsvarende medier til, at indberette affald på gader og i parker m.v.  Der skal 
gerne være en angivelse af lokalitet, gerne et foto hvor logo kan aflæses eller hvor man bare 
kan se hvilken type affald, der er tale om. 
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Der kan på baggrund af indberetningerne for hele København udarbejdes top 10 lister, men 
det kan også gøres mere lokalt. Det kan igen bruges til at få den ansvarlige producent i tale og 
dermed få løst problemerne. 
 
Involvering af kommunen 

Endeligt vil DN vil gerne foreslå, at kommunen giver alle ansatte 2 timers flekstid til at deltage 
i DNs årlige affalds indsamling - i år er det søndag den 31. marts. Det vil give de ansatte en 
mulighed for at møde borgerne i ”øjenhøjde”, - og ikke mindst omvendt. Minimering af af-
faldsmængderne i det offentlige rum er ikke bare et spørgsmål om at ”nogen fra kommunen” 
tager hånd om det. Det er et spørgsmål om at ændre borgernes adfærd.   
 
Vi vil derfor foreslå, at det er de ansatte, der til hverdag forestår affaldsindsamling fra gader 
og i parker m.v., deltager i arrangementerne. Tilmelding kan ske 
på; https://www.affaldsindsamlingen.dk/. 
 
Derudover kan vi tilføje, at EU også har en affaldsindsamlingsdag.  
 
 
Med venlig hilsen 
 
Ole Damsgaard, 
formand for DN København 
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Svar til: 2018-0262369 af: Corentin Bauer
APPLICATION DATE
14. february 2019

SVARNUMMER
7

INDSENDT AF
Corentin Bauer

BY
København

POSTNR.
2300

ADRESSE
Tom Kristensens Vej 99

HØRINGSSVAR

Forbyde engangsplast til offentlige arrangementer OG kommunale institutioner, samt uddele
betydelige bøder til personer der smider affald og cigaretskoder på offentlige arealer.

https://blivhoert.kk.dk/svar/svar-til-2018-0262369-af-corentin-bauer


Svar til: 2018-0262369 af: John Fatum
APPLICATION DATE
14. february 2019

SVARNUMMER
6

INDSENDT AF
John Fatum

BY
Slangerup

POSTNR.
3500

ADRESSE
gammel køge landevej 55, 5

HØRINGSSVAR

Vil forslå at man til sports begivenheder benytter sin egen folde kop, som man skal tilkøbe. Koppen er
let genanvendelig fold bar, og miljø venlig. Den bruges til andre løb i DK

MATERIALE:
ultraspire_c2_race_cup_bla_koeb_og_tilbud_runnerinn.pdf

https://blivhoert.kk.dk/svar/svar-til-2018-0262369-af-john-fatum


Løb og triatlon butik by tradeinn

0Log ind
Min konto

Leveres til:  

KATEGORIER MÆRKER TOP KATEGORIER

 Tilbage til forrige side |  Hjem  Rygsække og mavetasker  Hydrering

Menu
Søg blandt mere end 710.614 produkter og 1781 mærker
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Ultraspire C2 Race Cup

ultraspire_c2_race_cup_bla_koeb_og_tilbud_runnerinn.pdf



(1) Anmeldelser | Skriv en anmeldelse

kr 59.95
Køb dette produkt og tjen 8 CoINNs / kr 0.6 

200 ml Luminous Blue

Størrelse Antal

1

PÅ LAGER

LÆG I INDKØBSKURV

Hvis du bestiller nu vil den anslåede leveringsdato være: Man. 18 Feb. - Tir. 19 Feb. 

 Tilføj til ønskeliste

Online minimumspris revideret af 

Automatisk oversættelse

UltrAspire Clean Cup aka C2. Sammen kan vi gøre en forskel. Hvis vi alle bar vores eget bæger, kunne verden være mere vidunderlig. Denne kop
opfylder en verden af behov. Mens det er genbrugeligt, overkommeligt og miljøvenligt, er det en stor racer følgesvend og en race direktør? S drøm. 
 
Funktioner: 
 

Produktbeskrivelse Ultraspire C2 Race Cup

ultraspire_c2_race_cup_bla_koeb_og_tilbud_runnerinn.pdf



Står selv, selv når den er fyldt 
 
Hurtigere gennem hjælpestationer med mindre spild. 
 
Meget fleksible, fjedre åbne til brug, letvægts, hurtig opbevaring i minimal plads, 
 
Let at holde, føles rart i hånden og blødt på læberne; 
 
Indeholder en hel 7 oz kolde eller varme væsker; 
 
Opvaskemaskine sikker og nem at rengøre; 
 
Holdbar, smag og lugtfri; 
 
Et godt værktøj til at hjælpe med at scoop op vand i en nødsituation eller til brug med et filter; 
 
Tilgængelig udskrivning er tilgængelig. 
 
Ønsker at være hurtig og ren 
 
Hvis du skal bruge nye Ultraspire C2 Race Cup, har vi dem her til den bedste pris. runnerinn har det og andre top kvalitets varer som løb og
triatlon. Lad ikke denne chance gå forbi, få det bedste udstyr til din favorit sport. Med alle de løb og triatlon, finder du alt hvad du har brug for her.

Produkttype Briller

Farve Blå

Funktioner Ultraspire C2 Race Cup

Kundeanmeldelser og spørgsmål (1)
Skriv en anmeldelse om dette produkt og optjen CoINNs (kun for eksisterende kunder)

ultraspire_c2_race_cup_bla_koeb_og_tilbud_runnerinn.pdf



Perfekt kop Tayusha  - 19/02/2018 Automatisk oversættelse

Nice, sammenklappelig kop. Let passer i min korte løbebukser lomme.

Skriv en anmeldelse eller stil et spørgsmål til vores dedikerede team med eksperter

Spørgsmål

Navn

E-mail

Produktbedømmelse

Titel på anmeldelse/spørgsmål

Tekst

Bemærk: Dine anmeldelser vil blive evalueret af vores medarbejdere og postet
inden for fem arbejdsdage. Dine spørgsmål vil blive besvaret pr. e-mail, så du bør
venligst sikre at din e-mail adresse er korrekt.

 Jeg accepterer jeres Politik om personlige
oplysninger

SEND

30-DAGE NEM OG 
HURTIG RETURNERING

100% SIKKER OG 
TRYGSHOPPING

TILFREDSHED MED 
100% GARANTI

LAVESTE PRISER 
MED GARANTI

ultraspire_c2_race_cup_bla_koeb_og_tilbud_runnerinn.pdf



ANBEFALET TIL DIG

LIGNENDE PRODUKTER
Se alle produkter 

Salomon Soft Flask Speed 500ml
kr 149.66 kr 105.45

Salomon Soft Cup Speed 150ml
kr 75.47 kr 53.95

Salomon Soft Flask 250Ml/8Oz
kr 97.09 kr 70.95

ultraspire_c2_race_cup_bla_koeb_og_tilbud_runnerinn.pdf



Om os
Teamet
Vores butik
Vilkår og betingelser
Web Partnere

OM RUNNERINN
Hvordan bestiller man en ordre?
Forsendelse og levering
Betalingsmetoder
Garanteret sikker shopping
Sikker shopping på nettet

KØB IND MED TILLID
Ordresporing
Kontakt os
FAQ – Kan vi hjælpe dig?
Returninger

VORES KUNDERSERVICE TEAM

VORES TRIATHLON KLUB

FØLG OS PÅ

DOWNLOAD VORES APP

Ultraspire Formula 250
kr 112.33 kr 88.45

Ultraspire Collapsible
kr 180.10 kr 107.95

Ultraspire Iso Versa
kr 213.45

ultraspire_c2_race_cup_bla_koeb_og_tilbud_runnerinn.pdf



Børnesko
Børnetøj
Damesko
Dametøj
Elektronik
Herresko
Herretøj
Løbeudstyr
Rygsække og mavetasker
Sundhed og helse
Træning

OUTLET

Nye varer
Mest købte
Specielle tilbud

AFDELINGER
Asics
Nike
Garmin
adidas
Salomon
Brooks
Mizuno
Altra
Compressport
Hoka One One
New Balance
Suunto
Saucony
On
Ultimate Direction
Joma
Merrell
Odlo
Newton
Scott

BEDSTE MÆRKER
Petzl
Puma
X-BIONIC
Polar
Craft
Raidlight
Nike Accessories
Topo Athletic
Inov8
Black Diamond
Dynafit
The North Face
Salming
Gore Running
Vibram Fivefingers
Oakley
La Sportiva
GORE® Wear
2xu
Sport Hg

 

Reebok
Xiaomi
X-SOCKS
Buff ®
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Columbia
Zoot
Led Lenser
Arch Max
Zone3
Silva
Skins
Salewa
Cmp
Mund Socks
Powerbar
Montane
Trangoworld
Santini
Casio
Camelbak

Copyright 2009 by runnerinn. TRADEINN RETAIL SERVICES, S.L. CIF/VAT ES-B-17527524, C/ Pirineus, 9, 17460 Celrà (Girona), Spain. Juridiske
oplysninger | Vilkår og betingelser | Affiliateprogram | Cookies | Politik om personlige oplysninger
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Svar til: 2018-0262369 af: Pernille Gry Petersen
APPLICATION DATE
14. february 2019

SVARNUMMER
5

INDSENDT AF
Pernille Gry Petersen

BY
Kbh. S.

POSTNR.
2300

ADRESSE
Hørhusvej 10, 2. th.

HØRINGSSVAR

KK bør satse på en investeringsmodel og businesscase med inspiration fra Tivolis genanvendelige
plastickopper. En model hvor der opstilles pantautomater rundt om i byen på steder, hvor der oftest
afholdes sociale happenings. Fx i parker, på større pladser, promenader mv. Lidt som de offentlige
skraldespande, som også kræver vedligehold, men bare færre antal. Dertil skal det - som et
supplement til et forbud mod engangsplastic - gøres muligt for arrangører af happenings at indkøbe
genanvendelig plastickopper, som brugerne derpå betaler pant for, og som så tilbagebetales ved
returnering af koppen i automaterne (via fx indscanning af QR-kode på en til formålet udviklet KK-
pant-app, eller via alm. betalingskort eller som mønt).
De genanvendelige krus skal distribueres af KK på tilsvarende vis som ordningen med de grønne
bioaffaldsposer, og vedligehold vil skulle ske på tilsvarende vis som affaldstømning af skraldespande
rundt om i byen mv.
Modellen vil kræve en investering, særligt til etablering og vedligehold af pantautomaterne, men bør
være rentabelig på sigt, da dels affald på gaderne vil minimeres, og dels vil det generelle
miljøregnskab på sigt stabiliseres.

https://blivhoert.kk.dk/svar/svar-til-2018-0262369-af-pernille-gry-petersen


Svar til: 2018-0262369 af: Mikkel Sander
APPLICATION DATE
13. february 2019

SVARNUMMER
4

INDSENDT AF
Mikkel Sander

VIRKSOMHED / ORGANISATION
Wonderful Copenhagen

BY
Copenhagen K

POSTNR.
1165

ADRESSE
Nørregade 7B, 3rd floor

HØRINGSSVAR

Tak for invitationen til høring omkring forslag til minimering af engangsplast til begivenheder.

Wonderful Copenhagen støtter op om det konkrete forslag til minimering af engangsplastik til
drikkevarer til begivenheder på kommunale arealer. Det er helt i tråd med i Wonderful Copenhagens
strategi for bæredygtig turisme Tourism for Good, som blandt andet indeholder ambitioner for
bæredygtige events i byen.

Vi håber det konkrete forslag er en god start på en større bæredygtig omstilling af byens
begivenheder. Vi se gerne yderligere skridt i den retning og deltager gerne i dette arbejde. Vi oplever
forslaget som værende i tråd med den måde flere og flere af de store eventarrangører og
internationale rettighedshavere tænker i begivenheder.

Når der indføres krav til begivenheder i byen, er det vigtigt at huske balancen mellem krav til
begivenhederne og tilgængelig rådgivning/hjælp. At begivenhederne har reelle muligheder for at
imødekomme de krav der bliver stillet, er centralt for forslagets succes. I relation til dette forslag, er
det vigtigt at få stimuleret et marked for løsninger med vaskbare krus til events, da det er et meget
umodent marked i Danmark pt.

Vi vil også gerne benytte denne lejlighed til at opfordre til at Københavns Eventråd bliver inddraget i
arbejdet med kommende krav og rådgivning til begivenheder. Wonderful Copenhagen deltager gerne
i rådgivningen af byens begivenheder.

https://blivhoert.kk.dk/svar/svar-til-2018-0262369-af-mikkel-sander


Svar til: 2018-0262369 af: Lars Henriksen
APPLICATION DATE
31. january 2019

SVARNUMMER
3

INDSENDT AF
Lars Henriksen

VIRKSOMHED / ORGANISATION
Copenhagen Pride

BY
Kbh V

POSTNR.
1553

ADRESSE
H.C. Andersens Boulevard 27, st,

HØRINGSSVAR

Copenhagen Pride takker for muligheden for at afgive høringssvar vedr. ovenstående forslag.
Vi er, som festivalarrangører, som anvender byrummet og som en organisation, som arbejder med
værdier som respekt, ansvarlighed og beæredygtighed som del af vores selvforståelse, helt enige
med udvalgets mål med forslaget, om det ønskelige i at komme overforbruget af plastic til livs i så
mange sammenhænge, som muligt. Vi er således allerede for år tilbage ophørt med at bruge sugerør
til vores festival, ligesom vi opfordrer vore deltagere til at tænke bæredygtighed ind i deres
deltagelse i vore aktiviteter, f.eks. ved at bruge bæredygtig glimmer.
Vi vil således vældig gerne indgå i et samarbejde med Københavns Kommune om at finde løsninger,
der både gør det muligt for os som festivalarrangører at gennemføre vore aktiviteter, samtidig med at
vi tager hånd om miljøet.
At gennemføre et forbud mod engangsplasticemballage, sådan som det er foreslået her, er imidlertid
ikke en sådan løsning, men tværtimod et tiltag, som vil betyde uløselige udfordringer for os som
festival, eller påføre os udgifter og logistiske problemer, som vil være en bombe under vores økonomi
og vores afvikling.
Der findes simpelthen ikke på markedet, som det ser ud i Danmark lige nu, et alternativ til plastic
engangsemballage, som både kan håndteres i et åbent festivallandskab, og som er økonomisk
tilgængeligt for os.
Vi foreslår, at Teknik og Miljøforvaltningen sætter sig i spidsen for en koordineret indsats, hvor
Københavns Kommune, Frederiksberg Kommune, Roskilde Kommune samt de største festivaler i disse
kommuner, herunder os, i fællesskab retter henvendelse til de store bryggerier, Carlsberg/Tuborg og
Royal Unibrew, som er dem, der producerer plastickrusene og leverer dem, sammen med
drikkevarerne, til os, der arrangerer festivalerne. Gennem en sådan koordineret indsats, hvor vi
samlet, som storforbrugere (fordi vi er mange) af plastickrus, vil vi kunne have den tilstrækkelige
vægt i samtalen til, at det kan blive interessant (og nødvendigt) for bryggerierne at indføre pris- og
kvalitetsalternativer til plastic.
Samarbejde med Bæredygtig Bundlinje
Det har været et ønske fra Copenhagen Pride i årevis at finde en god løsning, som både kan minimere

https://blivhoert.kk.dk/svar/svar-til-2018-0262369-af-lars-henriksen


vores renholdsopgave og vores miljøbelastning. Fra 2017 indgik vi således i et projekt under
Bæredygtig Bundlinje, hvor vi, sammen med BB og firmaet Nordic Redesigners, holdt en lang række
møder for at afdække, hvilke muligheder, der var, for at finde en anden løsning end den nuværende,
hvor vi sælger vore drikkevarer i plasticemballage, som er leveret fra vores drikkevareleverandør.
Den første henvendelse var naturligvis til leverandøren for at høre, om de havde et alternativ, som
enten var lavet i et materiale, som ikke på samme måde, som plastic, var miljøbelastende, eller om
der fandtes et krus i et genbrugsmateriale. Ingen af disse to alternativer var mulige at få fra
drikkevareleverandøren og med det forbrug af krus, vi, som festival har, målt op mod den samlede
produktion af krus hos det pågældende bryggeri, var der ikke noget incitament til at skabe et
alternativ for vores skyld.
Copenhagen Pride er en ”åben” festival med fri adgang for alle byens borgere og ingen
adgangskontrol. Det betyder, at folk har mulighed for at medbringe egne drikkevarer, købt andre
steder end hos os. Vi ser denne åbenhed som en fuldstændig central del af vores inklusionsindsats –
når pladsen er åben, og alle kan deltage frit og med drikkevarer købt, hvor de er billigst, giver vi alle
borgere, uanset socio-økonomisk baggrund lige deltagelsesmuligheder. Vi gør dette i fuld bevidsthed
om, at det koster os penge. Det er imidlertid en afgørende del af Copenhagen Prides identitet, som vi
ikke ønsker at give køb på.
Adgangskontrol, billetter og krav om køb af vore drikkevarer er ekslusionsparametre. Vi håber ikke,
Teknik- og miljøudvalget, gennem sit nuværende forslag, vil medvirke til at tvinge os til at bryde med
dette princip og gøre Copenhagen Pride til en festival for de, som har råd.
Vi så derefter på en løsning med pant på enten engangskrus eller genanvendelige krus. Begge
løsninger byder på nogle logistiske problemer:
• En pantløsning forudsætter at vi kan håndtere udbetaling af pant, hvilket stiller øgede krav til
kontanter i barerne, hvilket er noget, vi, af hensyn til vore frivilliges tryghed, søger at minimere.
• En pantløsning vil betyde et markant øget behov for frivillige, idet det enten vil medføre en
fordobling af antallet af ekspeditioner, eller at vi skal opstille særlige pantboder, som udelukkende
skal tage sig af tilbagebetaling af pant.
• I 2013 forsøgte Copenhagen Pride sig med en pant på plastickrus, men det medførte utryghed hos
vore gæster, da pantsamlere fra hele byen flokkedes på pladsen og var i indbyrdes konkurrence om
den eftertragtede pant. Vi er glade for de pantsamlere, som kommer hos os nu, som er behjælpelige
med at nedbringe affaldsmængden, når de indsamler de pantflasker og dåser, som folk har medbragt
udefra, og som vi så ikke skal rydde op bagefter. Vi synes balencen er god, som den er og er glade
for, at den åbne plads giver mulighed for, at der er nogle, som, gennem festivalens aktiviteter, får
adgang til en indtægtskilde, de ellers ikke vil have. At tillade pantsamlere på pladsen er faktisk en del
af vores sociale ansvar.
• En løsning med genanvendelige krus byder, udover de ovennævnte udrfordringer, på et lagrings- og
håndteringsproblem. Typisk er krusene af en langt mere solid udforming, hvilket gør pladskravet til at
opbevare dem større før anvendelse, og byder på den ekstra udfordring at lagre dem efter
anvendelse og indtil de kan sendes til vask.
• Der er desuden en udfordring med håndtering af logistikken bag at sende og modtage krus til og fra
vask samt med fordelingen ud til salgssteder, når eksempelvis Rådhuspladsen er fuld af gæster
• Sluttelig betyder den åben plads, at vi ikke kan forvente at krusene, som det ville være tilfældet på
f.eks. Haven ( som i TMFs eksempel er brugt som case), som er et lukket kredsløb, alle vil forblive i
systemet. Genanvendelige krus koster samtidig betydeligt mere end engangskrus og der vil blive
pålagt os en betydelig udgift for krus, som folk tager med bort fra pladsen og som de ikke returnerer
til vask.

Det kan naturligvis argumenteres, at denne ekstra udgift kan pålignes panten, men hvis det betyder,
at vi skal pålægge vore drikkevarer en pant på 10-15 kr. pr. krus, vil det have en alvorlig og negativ
indvirkning på vores samlede salg, fordi vore gæster simpelthen vil købe deres drikkevarer hos
billigere alternative sælgere, hvilket vil forringe vore indtægtsmuligheder og øge vores



affaldsmængde med stigende renholdsudgifter til følge. Og som det må være en hver åbenbart, er
kombinationen af forringede indtægter og øgede udgifter er en bombe under enhver økonomi.
Vi skal derfor advare teknik- og miljøudvalget mod at indføre regler, der skaber krav til os som
festival, som der ikke findes brugbare og mulige løsninger til at vi kan leve op til, og at man gennem
et i øvrigt sympatisk initiativ, tager livet af os som festival, fordi vi ikke har mulighed for at følge
påbuddet.
Til gengæld er vi 100 % indstillede på at indgå i et samarbejde med kommunen om at skabe en fælles
og gennemtænkt løsning på denne fælles udfordring – og når løsningen foreligger vil vi fuldt og helt
støtte det foreslåede forbud, som vi finder fornuftigt i sin intention, men ikke i sin konsekvens.
Vi beder derfor TMU om at udsætte forbuddet og sætte sig i spidsen for en fælles henvendelse til de
store bryggerier, således at der, forhåbentlig, kan findes en løsning, som er god for alle parter, som
medtænker de praktiske udfordringer, vi står med som arrangører og ikke mindst løser dem.

På vegne af Copenhagen Pride

Lars Henriksen
Forperson

MATERIALE:
hoeringssvar_forbud_mod_plasticemballage.pdf
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    København 25. januar 2019 

 

Høringssvar vedr Teknik- og miljøudvalget ved Københavns Kommunes forslag om minimering af 

plastikemballage 

Copenhagen Pride takker for muligheden for at afgive høringssvar vedr. ovenstående forslag.  

Vi er, som festivalarrangører, som anvender byrummet og som en organisation, som arbejder med 

værdier som respekt, ansvarlighed og beæredygtighed som del af vores selvforståelse, helt enige 

med udvalgets mål med forslaget, om det ønskelige i at komme overforbruget af plastic til livs i så 

mange sammenhænge, som muligt. Vi er således allerede for år tilbage ophørt med at bruge 

sugerør til vores festival, ligesom vi opfordrer vore deltagere til at tænke bæredygtighed ind i 

deres deltagelse i vore aktiviteter, f.eks. ved at bruge bæredygtig glimmer.   

Vi vil således vældig gerne indgå i et samarbejde med Københavns Kommune om at finde 

løsninger, der både gør det muligt for os som festivalarrangører at gennemføre vore aktiviteter, 

samtidig med at vi tager hånd om miljøet.  

At gennemføre et forbud mod engangsplasticemballage, sådan som det er foreslået her, er 

imidlertid ikke en sådan løsning, men tværtimod et tiltag, som vil betyde uløselige udfordringer 

for os som festival, eller påføre os udgifter og logistiske problemer, som vil være en bombe under 

vores økonomi og vores afvikling.  

Der findes simpelthen ikke på markedet, som det ser ud i Danmark lige nu, et alternativ til plastic 

engangsemballage, som både kan håndteres i et åbent festivallandskab, og som er økonomisk 

tilgængeligt for os.  

Vi foreslår, at Teknik og Miljøforvaltningen sætter sig i spidsen for en koordineret indsats, hvor 

Københavns Kommune, Frederiksberg Kommune, Roskilde Kommune samt de største festivaler i 

disse kommuner, herunder os, i fællesskab retter henvendelse til de store bryggerier, 

Carlsberg/Tuborg og Royal Unibrew, som er dem, der producerer plastickrusene og leverer dem, 

sammen med drikkevarerne, til os, der arrangerer festivalerne. Gennem en sådan koordineret 

indsats, hvor vi samlet, som storforbrugere (fordi vi er mange) af plastickrus, vil vi kunne have den 
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tilstrækkelige vægt i samtalen til, at det kan blive interessant (og nødvendigt) for bryggerierne at 

indføre pris- og kvalitetsalternativer til plastic.  

Samarbejde med Bæredygtig Bundlinje 

Det har været et ønske fra Copenhagen Pride i årevis at finde en god løsning, som både kan 

minimere vores renholdsopgave og vores miljøbelastning. Fra 2017 indgik vi således i et projekt 

under Bæredygtig Bundlinje, hvor vi, sammen med BB og firmaet Nordic Redesigners, holdt en lang 

række møder for at afdække, hvilke muligheder, der var, for at finde en anden løsning end den 

nuværende, hvor vi sælger vore drikkevarer i plasticemballage, som er leveret fra vores 

drikkevareleverandør. 

Den første henvendelse var naturligvis til leverandøren for at høre, om de havde et alternativ, som 

enten var lavet i et materiale, som ikke på samme måde, som plastic, var miljøbelastende, eller om 

der fandtes et krus i et genbrugsmateriale. Ingen af disse to alternativer var mulige at få fra 

drikkevareleverandøren og med det forbrug af krus, vi, som festival har, målt op mod den samlede 

produktion af krus hos det pågældende bryggeri, var der ikke noget incitament til at skabe et 

alternativ for vores skyld.  

Copenhagen Pride er en ”åben” festival med fri adgang for alle byens borgere og ingen 
adgangskontrol. Det betyder, at folk har mulighed for at medbringe egne drikkevarer, købt andre 

steder end hos os. Vi ser denne åbenhed som en fuldstændig central del af vores inklusionsindsats 

– når pladsen er åben, og alle kan deltage frit og med drikkevarer købt, hvor de er billigst, giver vi 

alle borgere, uanset socio-økonomisk baggrund lige deltagelsesmuligheder. Vi gør dette i fuld 

bevidsthed om, at det koster os penge. Det er imidlertid en afgørende del af Copenhagen Prides 

identitet, som vi ikke ønsker at give køb på.  

Adgangskontrol, billetter og krav om køb af vore drikkevarer er ekslusionsparametre. Vi håber 

ikke, Teknik- og miljøudvalget, gennem sit nuværende forslag, vil medvirke til at tvinge os til at 

bryde med dette princip og gøre Copenhagen Pride til en festival for de, som har råd.  

Vi så derefter på en løsning med pant på enten engangskrus eller genanvendelige krus. Begge 

løsninger byder på nogle logistiske problemer:  

hoeringssvar_forbud_mod_plasticemballage.pdf



 
  

Copenhagen Pride Ȃ H.C. Andersens Boulevard 27 st Ȃ 1553 København v Ȃ CVR: 2612 1000 Side 3 

 

• En pantløsning forudsætter at vi kan håndtere udbetaling af pant, hvilket stiller øgede krav 

til kontanter i barerne, hvilket er noget, vi, af hensyn til vore frivilliges tryghed, søger at 

minimere.  

• En pantløsning vil betyde et markant øget behov for frivillige, idet det enten vil medføre en 

fordobling af antallet af ekspeditioner, eller at vi skal opstille særlige pantboder, som 

udelukkende skal tage sig af tilbagebetaling af pant.  

• I 2013 forsøgte Copenhagen Pride sig med en pant på plastickrus, men det medførte 

utryghed hos vore gæster, da pantsamlere fra hele byen flokkedes på pladsen og var i 

indbyrdes konkurrence om den eftertragtede pant. Vi er glade for de pantsamlere, som 

kommer hos os nu, som er behjælpelige med at nedbringe affaldsmængden, når de 

indsamler de pantflasker og dåser, som folk har medbragt udefra, og som vi så ikke skal 

rydde op bagefter. Vi synes balencen er god, som den er og er glade for, at den åbne plads 

giver mulighed for, at der er nogle, som, gennem festivalens aktiviteter, får adgang til en 

indtægtskilde, de ellers ikke vil have. At tillade pantsamlere på pladsen er faktisk en del af 

vores sociale ansvar.   

• En løsning med genanvendelige krus byder, udover de ovennævnte udrfordringer, på et 

lagrings- og håndteringsproblem. Typisk er krusene af en langt mere solid udforming, 

hvilket gør pladskravet til at opbevare dem større før anvendelse, og byder på den ekstra 

udfordring at lagre dem efter anvendelse og indtil de kan sendes til vask.  

• Der er desuden en udfordring med håndtering af logistikken bag at sende og modtage krus 

til og fra vask samt med fordelingen ud til salgssteder, når eksempelvis Rådhuspladsen er 

fuld af gæster 

• Sluttelig betyder den åben plads, at vi ikke kan forvente at krusene, som det ville være 

tilfældet på f.eks. Haven ( som i TMFs eksempel er brugt som case), som er et lukket 

kredsløb, alle vil forblive i systemet. Genanvendelige krus koster samtidig betydeligt mere 

end engangskrus og der vil blive pålagt os en betydelig udgift for krus, som folk tager med 

bort fra pladsen og som de ikke returnerer til vask.  

 

Det kan naturligvis argumenteres, at denne ekstra udgift kan pålignes panten, men hvis det 

betyder, at vi skal pålægge vore drikkevarer en pant på 10-15 kr. pr. krus, vil det have en alvorlig 

og negativ indvirkning på vores samlede salg, fordi vore gæster simpelthen vil købe deres 

drikkevarer hos billigere alternative sælgere, hvilket vil forringe vore indtægtsmuligheder og øge 

vores affaldsmængde med stigende renholdsudgifter til følge. Og som det må være en hver 

åbenbart, er kombinationen af forringede indtægter og øgede udgifter er en bombe under enhver 

økonomi.  
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Vi skal derfor advare teknik- og miljøudvalget mod at indføre regler, der skaber krav til os som 

festival, som der ikke findes brugbare og mulige løsninger til at vi kan leve op til, og at man 

gennem et i øvrigt sympatisk initiativ, tager livet af os som festival, fordi vi ikke har mulighed for 

at følge påbuddet.  

Til gengæld er vi 100 % indstillede på at indgå i et samarbejde med kommunen om at skabe en 

fælles og gennemtænkt løsning på denne fælles udfordring – og når løsningen foreligger vil vi 

fuldt og helt støtte det foreslåede forbud, som vi finder fornuftigt i sin intention, men ikke i sin 

konsekvens.  

Vi beder derfor TMU om at udsætte forbuddet og sætte sig i spidsen for en fælles henvendelse til 

de store bryggerier, således at der, forhåbentlig, kan findes en løsning, som er god for alle parter, 

som medtænker de praktiske udfordringer, vi står med som arrangører og ikke mindst løser dem. 

 

På vegne af Copenhagen Pride 

 

 

Lars Henriksen 

Forperson 
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Svar til: 2018-0262369 af: Copenhagen Summer Festival
v/Poul Rosenbaum
APPLICATION DATE
23. january 2019

SVARNUMMER
2

INDSENDT AF
Copenhagen Summer Festival v/Poul Rosenbaum

BY
Vanløse

POSTNR.
2720

ADRESSE
Højstrupvej 15

HØRINGSSVAR

Copenhagen Summer Festival anvender ikke engangsplast. Bidrager derfor ikke til affaldsproblem.

https://blivhoert.kk.dk/svar/svar-til-2018-0262369-af-copenhagen-summer-festival-vpoul-rosenbaum
https://blivhoert.kk.dk/svar/svar-til-2018-0262369-af-copenhagen-summer-festival-vpoul-rosenbaum


Svar til: 2018-0262369 af: poul holst
APPLICATION DATE
22. january 2019

SVARNUMMER
1

INDSENDT AF
poul holst

VIRKSOMHED / ORGANISATION
Our Copenhagen

BY
vanløse

POSTNR.
2720

ADRESSE
Søndervigvej 105, 1.

HØRINGSSVAR

Overordnet synes vi, at ideen om genbrugskrus er super, idet eengangskrus er den suverænt største
kilde til affald fra vores
events.

Vi foreslår, at man laver en standardkop med teksten "Ren kærlighed til København". Synes det er
oplagt, da dette eksisterende slogan appellerer
til borgerne om at passe på deres by ved at rydde op og nu opstår også muligheden for at passe på
byen(og planeten) ved at bruge genbrugs-
krus.

En betydelig del af udgifterne til genbrugskrus udgøres af frem og tilbagetransport af disse. Specielt
for en lille aktør som os er det da oplagt, at
vi selv får muligheden for at tage os af denne transport, såvel frem som tilbage. Derved vil vi spare
betydelige udgifter. Dette er således et ønske fra os.

Med venlig hilsen Poul Holst

https://blivhoert.kk.dk/svar/svar-til-2018-0262369-af-poul-holst


Københavns Kommune 
14. februar kl. 09.15 ·  
Har du en god idé til, hvordan vi kan nedsætte mængden af engangsplast, der bruges til arrangementer i byen? 
Så hop ind på vores høringsportal, Bliv Hørt, hvor du kan give dit besyv med. Du kan kommentere på et konkret forslag 
om at forbyde engangsplastikkrus til arrangementer. Men vi hører også gerne fra dig, hvis du har andre forslag til, 
hvordan vi generelt kan reducere brugen af engangsplast, som er en stor belastning for miljøet. 
Alle høringssvar bliver behandlet og fremlagt for politikerne, som skal tage endelig stilling til forslaget om at forbyde 
engangsplastikkrus til arrangementer i løbet af foråret. 
Vi afholder desuden et dialogmøde om emnet den 20. februar fra kl. 16-18. Afgiv dit svar, og læs mere om dialogmødet 
her: http://fal.cn/i4yL 

 
 
39 kommentarer 
12 delinger 
100Du og 99 andre 
Synes godt omVis flere reaktioner 
KommenterDel 
Alle kommentarer 
 
Kommentarer 

 
Din kommentar ... 
  

 
Københavns Kommune Hej alle her i tråden 
 
Tusind tak for jeres tid og alle jeres gode input. Det sætter vi stor pris på. …Se mere 
2 
 
Administrer 
Synes godt om 
 · Svar · 1 u 

 
Charlotte Jepsen Kære Københavns Kommune, jeg elsker København, men hvor er jeg dog trist, når jeg kommer ind 
stort set hver lørdag morgen og ser dette. Klokken er nu 11.45 og sådan ser der ud ved min lille butik. Jeg fejer alt væk 
ved fortovet, så folk ikke går og træder i det. 

https://www.facebook.com/koebenhavnskommune/photos/a.455380431181703/1994230797296651/?type=3&eid=ARBU-cRkX_nk_W_cB7y_457ZEsWLkkPavf99kzxzod5z4edPkjjWKZdF_bxQlTfJkBRS7arEjNhNvU89&__xts__[0]=68.ARCQ6KlsPC7JZjMYYjuwH7ke1s07YB3nBjYOYfuqoC4ZTK1c4-6DTaXPSdUfXoKBth6pcLHVmVcdmefVr3mzxxfEawsc7DjwtI8aQm4rzl8FrmXLUJL64gGR9KaRhGnx0Sw_Hqh6i3jqq6B7FxWJvtRopiSKEm8310KIBtZ__MmFk3ZJTd8MXAaVvPa5f_43_yguQ8nW4Fml-cRjSUCHlAPPHoe39xhJQGVyo1tzn29J0-S7zciLvTm5iw15cbrPqyXHL69n4Kaop7b5m8aGGnquiVYm7b-90_K0XDq5xtZ2B_DVsesZDZqnr-b8QW4pVcXLs7Kv_lfAHfr_y89zk5jBLw&__tn__=EHH-R
https://www.facebook.com/koebenhavnskommune/?rc=p
https://www.facebook.com/charlotte.jepsen?fref=ufi&rc=p


Administrer 

 
 
1 
 
Synes godt om 
 · Svar · 2 u 

 
Københavns Kommune Hej Charlotte  
 
Vi er enige i, at det er rigtig ærgerligt med alt det affald, som ender ved siden af affaldskurven. Hvis du oplever det som 
et tilbagevendende problem,at der ligger affald smidt på fortovet ved din butik, må du gerne kontakte os på 
fortove@tmf.kk.dk, så skal vi nok tage hånd om det.  
 
Venlig hilsen Mette Marie 
1 
 
Administrer 
Synes godt om 
 · Svar · 1 u · Redigeret 

 
Charlotte Jepsen Københavns Kommune kære Mette Marie, Tak for dit svar. Det er vil jeg huske på :-) 
Administrer 
Synes godt om 
 · Svar · 1 u 

 
Skriv et svar ... 
 
 

 
Bente Skau Det falder lidt udenfor, men hvordan kan kommunen forsvare at der ikke er affaldssortering på hospitalerne 
og i den kommunale tandpleje og sikkert flere andre steder. 
1 
 
Administrer 
Synes godt om 
 · Svar · 2 u 

 

https://www.facebook.com/photo.php?fbid=10217234095097920&set=p.10217234095097920&type=3
https://www.facebook.com/koebenhavnskommune/?rc=p
https://www.facebook.com/charlotte.jepsen?fref=ufi&rc=p
https://www.facebook.com/bente.skau.7?fref=ufi&rc=p
https://www.facebook.com/koebenhavnskommune/?rc=p


Københavns Kommune Hej Bente, 
 
Vi har ikke med affaldssortering på hospitaler at gøre. Det er regionerne. 
 
Vi har stor fokus på sortering på skoler, fritidshjem og daginstitutioner. Vi stiller udendørs containere til rådighed, og vi 
er i konstant dialog med skoler m.m. om netop deres individuelle muligheder for øget affaldssortering. Vi har desuden 
start 2018 kørt et projekt om indendørs sortering på skoler, fritidshjem og daginstitutioner, som har fokus på blandt 
andet biosortering.  
 
Venlig hilsen 
Rie 
3 
 
Administrer 
Synes godt om 
 · Svar · 2 u 

 
Bente Skau Københavns Kommune . Men det er stadig vores kommune. Der må være et fælles ansvar. Og nogle krav. 
Administrer 
Synes godt om 
 · Svar · 2 u 

 
Kristine Hammer Region Hovedstaden sorterer skam affaldet - og har særlige affaldsrum, hvor kun personalet har 

adgang. 😊 
Kildesortering af patienternes eget affald på stuerne kan til gengæld være besværligt flere steder - da der kan være 

smitterisiko ved nogle sygdomme.. 😓🤮 
 
Så jo, der er krav til det - ligesom til affald fra tandlæger, institutioner og virksomheder. Seneste kommunale 

affaldsregulativ for sidstnævnte blev besluttet for nogle måneder siden 😎 
Administrer 

 
 
1 
 
Synes godt om 
 · Svar · 1 u 

 
Kristine Hammer (Jeg er hverken offentligt ansat eller politiker. Jeg interesserer mig bare også for miljøet, - ligesom jer 

andre 🏞️🌳🌍) 
Administrer 
Synes godt om 
 · Svar · 1 u · Redigeret 

 

https://www.facebook.com/bente.skau.7?fref=ufi&rc=p
https://www.facebook.com/kristine.hammer1?fref=ufi&rc=p
https://www.facebook.com/photo.php?fbid=10218344671946971&set=p.10218344671946971&type=3
https://www.facebook.com/kristine.hammer1?fref=ufi&rc=p
https://www.facebook.com/bente.skau.7?fref=ufi&rc=p


Bente Skau Kristine Hammer . På Rigshospitalet i Glostrup er der i hvert fald ikke sortering i cafeteriet. Og i 

børnetandplejen på Panum var der heller ikke den 22. januar.🙁 
Administrer 
Synes godt om 
 · Svar · 1 u 

 
 
Skriv et svar ... 
 
 
 

 
Mette Brønniche Í Dali Det kunne uddeles en vejledning til ansøgere med retningslinier for at kunne benytte byens 
faciliteter til Marathon, julemarkeder og andet. Her kunne f.eks også listes godkendte produkter indenfor emballage ( 
ingen plastic), belysning, æstetiske retningslinier, dels en checkliste, som man skulle udfylde underskrive i forbindelse 
med sin ansøgning ( og efterleve ) 
1 
 
Administrer 
Synes godt om 
 · Svar · 2 u · Redigeret 

 
Mel Froesch Mette Brønniche Í Dali disse vejledninger bliver jo også bare til skrald 🤷🏻♂️ 
Administrer 
Synes godt om 
 · Svar · 2 u 

 
Mette Brønniche Í Dali Jamen den kan være elektronisk 
Administrer 
Synes godt om 
 · Svar · 1 u 

 
Københavns Kommune Hej Mette 
 
Tak for din kommentar.  
 
Vi har såmænd allerede en vejledning til arrangementer liggende på vores hjemmeside, hvor vi også kommer med gode 
råd til hvordan man mindsker affald og nedbringer brugen af plastikemballage ved arrangementer: 
 
https://www.kk.dk/artikel/praktiske-ting-til-dit-arrangement 
 
I øvrigt kan vi nævne, at arrangørerne af store arrangementer skal lave en renholdelsesplan, som skal godkendes af 
Teknik- og Miljø. 
 
Venlig hilsen Mette Marie 
Administrer 

https://www.facebook.com/metteidali?fref=ufi&rc=p
https://www.facebook.com/mel.froesch?fref=ufi&rc=p
https://www.facebook.com/metteidali?fref=ufi&rc=p
https://www.facebook.com/koebenhavnskommune/?rc=p


 
 
KK.DK 
Praktiske ting til dit arrangement 
1 
 
Synes godt om 
 · Svar · 1 u 

 
Skriv et svar ... 
 
 

 
Diana Jensen Forbyd salg af alt engangsplastik. 
7 
 
Administrer 
Synes godt om 
 · Svar · 2 u 

 
Københavns Kommune Hej Diana, 
 
Det kunne godt se ud som om, at vi er på vej derhen:…Se mere 
Administrer 
 
NYHEDER.TV2.DK 
EU forbyder engangsplastik 
4 
 
Synes godt om 
 · Svar · 2 u 
Vis flere svar 

 
Carlotta Citerni I HAVE WRITTEN A POST ON YOUR PAGE A MONTH AGO RECEIVING NO ANSWER FROM YOUR SIDE 
(https://m.facebook.com/story.php?story_fbid=1977096592343405&id=437410226312057) REGARDING THE TRASH IN 
THE LAKES AND TODAY THE SITUATION IS NOT BETTER. PLEASE DO SOMETHING ABOUT IT. YOU CLAIM YOURSELF A 
GREEN KOMMUNE... START FROM CLEANING UP THE TRASH IN THE CITY AND TEACH THE CITIZENS THAT THE CITY IS OF 
EVERYBODY AND HAS TO BE KEPT CLEAN. PLEASE DO SOMETHING ABOUT IT. 
Administrer 

https://l.facebook.com/l.php?u=https://www.kk.dk/artikel/praktiske-ting-til-dit-arrangement?fbclid%3DIwAR1q-9tCUg8ejDzY_JVJkq4otPDu4bBcX20u3Tm-0rA3JVwB7OjgmfjxMCY&h=AT2uoP5zsk80mFn29VJEt5PropEpMHlohMk0U_TocgCUyE8bxLSU6L9JRSZUUPlwY_EfZUR-jgqYNwXdAFSqqrx7Ev-9liE8wIALhERZ4oRlrd5djQbO1gn34I3UAvHJRmzL
https://www.facebook.com/diana.jensen.77?fref=ufi&rc=p
https://www.facebook.com/koebenhavnskommune/?rc=p
https://www.facebook.com/carlotta.citerni?fref=ufi&rc=p


 
 
1 
 
Synes godt om 
 · Svar · 1 u · Redigeret 

 
Københavns Kommune Hi Carlotta 
 
We agree with you that this sight is a shame.  
 
We have placed waste containers all around the lake but unfortunately garbage still ends up in the lakes. Sometimes it’s 
due to the wind other times someone throws garbage directly in the lakes.  
 
We are dependent on everybody taking responsibility for a proper disposal of garbage. However we do have one 
person working fulltime on collection waste around the lakes. In the summertime we assign two persons for this job.  
 
Every year we collect about 100 tons of waste in and around the lakes. 
 
Vi indsamler hvert år cirka 100 tons affald i og ved søerne. 
 
Kind regards Mette Marie 
Administrer 
Synes godt om 
 · Svar · 1 u 

 
Kristian Kaare Pedersen Forbyd bla. Copenhagen maraton at dele vand ud i engang krus. De sidste par år er mange af 
dem blæst i havnen når løberene har smidt dem. 
20 
 
Administrer 
Synes godt om 
 · Svar · 2 u 

 
Anja Brix Madsen Lad jer inspirere af Buskers i Bern, CH. Der ‘køber’ man er godt plastikkrus med en slags pant. Samme 
med tallerkner og bestik til mad. Overalt kan man få pengene igen - eller man kan beholde kruset, der kommer nye 
motiver hvert år, så man kan samle på dem, mens dem der er i overskud renses og sælges igen løbende under 
festivalen. 
12 
 

https://www.facebook.com/photo.php?fbid=2285229608175131&set=p.2285229608175131&type=3
https://www.facebook.com/koebenhavnskommune/?rc=p
https://www.facebook.com/kristiankaare.pedersen?fref=ufi&rc=p
https://www.facebook.com/anjabrix2720?fref=ufi&rc=p


Administrer 
Synes godt om 
 · Svar · 2 u 

 
Charlotte Arendal Iversen Mange steder får du din kaffe/Take away billigere hvis du selv medbringer din kop - 

tallerken 🍀 
Forbrugere bare Stop med at bruge plastic - det er ikke svært !@ Det er en nem beslutning !!! 
9 
 
Administrer 
Synes godt om 
 · Svar · 2 u 
2 svar 
 

 
Eva Marie Bagge Steenberg Brug genbrugsglas a la Tivoli og læg pant på (5kr) pr styk så de bliver cirkuleret! 
9 
 
Administrer 
Synes godt om 
 · Svar · 2 u 
2 svar 
 

 
Allan Hemmingsen Brug "plastik" der er lavet af Hamp, stærkere end "rigtig" palstik og biologisk nedbrydelig ;) 
7 
 
Administrer 
Synes godt om 
 · Svar · 2 u 

 
Irene Jørgensen Til stor byfest i Coburg (Tyskland) betaler man et klæggeligt beløb for ægte service og får beløbet retur i 
alle boder ved aflevering. Aldrig har jeg holdt så godt fast i mit service, til jeg var færdig. Og byen er smuk og helt ren 
under hele festivalen. 
6 
 
Administrer 
Synes godt om 
 · Svar · 2 u 

 
Pernille Jeppsson Forslag; at man kan få reduceret prisen på mad og drikke, hvis man har sit eget bestik og egen kop 
med. 
3 
 
Administrer 
Synes godt om 
 · Svar · 2 u · Redigeret 

 

https://www.facebook.com/charlotte.a.iversen?fref=ufi&rc=p
https://www.facebook.com/evamariebagge.steenberg?fref=ufi&rc=p
https://www.facebook.com/allan.hemmingsen.1?fref=ufi&rc=p
https://www.facebook.com/Irene72?fref=ufi&rc=p
https://www.facebook.com/pernille.jeppsson?fref=ufi&rc=p
https://www.facebook.com/Maiken.k26?fref=ufi&rc=p


Maiken Petersen Stop brugen af engangs plast.. 
Der findes flere og flere alternativer til engangsservice. Fx service af træfibre eller blade mv.. 
3 
 
Administrer 
Synes godt om 
 · Svar · 2 u 

 
Joan Majgaard Poulsen Pant virker fint i Tivoli og Zoo. 
Evt pap krus, der kan brændes. 
2 
 
Administrer 
Synes godt om 
 · Svar · 2 u 

 
Corentin Bauer Forbyd brug af engangsplast til offentlige arrangementer OG i kommunale institutioner (kommunens 

jobcentre m.m. bruger stadig plastikkopper 😬).  

Mens I er i gang, tag jer også gerne af folk der smider cigaretskodder alle vejene 👍 
2 
 
Administrer 
Synes godt om 
 · Svar · 2 u 

 
Micha Jerfort Fasberg Forbud. 
Overgnag til genbrugkopper, som allerede har vundet indpas på flere stadions. - Pant 5 kr., som selvfølgelig refunderes, 
når du afleverer kruset/bytter til et nyt i baren :) 
2 
 
Administrer 
Synes godt om 
 · Svar · 2 u 

 
Diana Odrobináková Pant på tykkere plastikkrus. Denne slags krus fungerer fint på dhl løbet 🙂 
2 
 
Administrer 
Synes godt om 
 · Svar · 2 u 

 
Bishar Osman Min forslag er, at man forhøje prisen for at købe eller helt forbudet i landet. 
1 
 
Administrer 
Synes godt om 
 · Svar · 2 u 

 

https://www.facebook.com/joan.m.poulsen.9?fref=ufi&rc=p
https://www.facebook.com/micha.fasberg?fref=ufi&rc=p
https://www.facebook.com/deeanka?fref=ufi&rc=p
https://www.facebook.com/bishar.h.osman?fref=ufi&rc=p
https://www.facebook.com/per.palmquist?fref=ufi&rc=p


Per Palmquist Tja.. man kunne jo stille spørgsmålet til dem der afholder den lille sommerfest i Roskilde i starten af juli. 
Tror de har erfaring på området. 
1 
 
Administrer 
Synes godt om 
 · Svar · 2 u 

 
Henrik Schumacher start med en Copenhagen Cup  
https://www.bbc.co.uk/news/amp/world-europe-38066528 
Administrer 
Synes godt om 
 · Svar · 2 u 

 
Mette Janet Andersen Ganske enkelt: brug pap bægre!! De er genanvendelige og sviner ikke miljøet! 
Administrer 
Synes godt om 
 · Svar · 2 u 

 
Ditte Maria Jørgensen Ring til Cytex a/s 70707145 de har en hel serie af ned nedbrydeligt emballage. 
Administrer 
Synes godt om 
 · Svar · 2 u 

 
John Fatum Brug den samme kop som til NCU ved sports arrangementer.  
 
https://www.runnerinn.com/.../ultraspire.../136474640/p... 
Administrer 
Synes godt om 
 · Svar · 2 u 

 
Daniel Bonaparte https://www.treehugger.com/.../city-freiburg-has... 
1 
 
Administrer 
Synes godt om 
 · Svar · 2 u 

 
Mette Brønniche Í Dali I selve Københavns Kommune burde man ikke indkøbe mælk i papkartoner med plasticskruelåg 
ejheller karklude med mikroplast. 
1 
 
Administrer 
Synes godt om 
 · Svar · 2 u · Redigeret 

 
Marianne Svanholt papkrus, de ligger også i samme prisleje som plastikkrus. Glaskrus med pant er nok en dårlig ide, 
fordi en del nok vil tabe dem med efterfølgende glasskår. Desuden papirposer, hvis der bruges plastikposer til noget. 

https://www.facebook.com/henrik.schumacher.714?fref=ufi&rc=p
https://www.facebook.com/mette.j.andersen.9?fref=ufi&rc=p
https://www.facebook.com/crystal.clear.3720?fref=ufi&rc=p
https://www.facebook.com/john.fatum.3?fref=ufi&rc=p
https://www.facebook.com/daniel.bonaparte21?fref=ufi&rc=p
https://www.facebook.com/metteidali?fref=ufi&rc=p
https://www.facebook.com/marianne.svanholt?fref=ufi&rc=p


Administrer 
Synes godt om 
 · Svar · 2 u 

 
Henrik Nielsen 5kr pant på alle krus osv. Det virker på Copenhell. 
3 
 
Administrer 
Synes godt om 
 · Svar · 2 u 

 
Lærke Mertz Stop med produktionen af plastik. 
2 
 
Administrer 
Synes godt om 
 · Svar · 2 u 

 
Pia Amaia Rangan Tag bambus service med i tasken når du går ud 
2 
 
Administrer 
Synes godt om 
 · Svar · 2 u 

 
Hanne Due få en opvaskemaskine og en der bestrider den 
1 
 
Administrer 
Synes godt om 
 · Svar · 2 u 

 
Marti Pieterse https://www.biofutura.com/en/homepage 
Administrer 
Synes godt om 
 · Svar · 2 u 

 
Lone Pedersen Bambus glas/krus findes allerede men måske dyre ? 
Administrer 
Synes godt om 
 · Svar · 2 u 

 
Erik Gabriel Skær ned på antallet af arrangementer i byen. Der er rigeligt! 
Administrer 
Synes godt om 
 · Svar · 2 u 

 

https://www.facebook.com/to.slags.geddar?fref=ufi&rc=p
https://www.facebook.com/xxmertz?fref=ufi&rc=p
https://www.facebook.com/pia.a.rangan?fref=ufi&rc=p
https://www.facebook.com/hanne.due.5?fref=ufi&rc=p
https://www.facebook.com/marti.pieterse?fref=ufi&rc=p
https://www.facebook.com/lone.pedersen.9066?fref=ufi&rc=p
https://www.facebook.com/erik.gabriel.10297701?fref=ufi&rc=p
https://www.facebook.com/lene.staunsbjerg.7?fref=ufi&rc=p


Lene Staunsbjerg Pant🤑 
Administrer 
Synes godt om 
 · Svar · 2 u 

 
Mette Janet Andersen Ganske enkelt: brug pap bægre!! De er genanvendelige og sviner ikke miljøet! 
Administrer 
Synes godt om 
 · Svar · 2 u 

 
Brian Kalleshave Bliv hjemme 
Administrer 
Synes godt om 
 · Svar · 2 u 

 
Christel Riley Watts LushButik Erin McMillen Gustafson 
1 
 
Administrer 
Synes godt om 
 · Svar · 2 u 

 
Louise La Jesper Bidstrup Nielsen 
Administrer 
Synes godt om 
 · Svar · 2 u 
 
 

https://www.facebook.com/mette.j.andersen.9?fref=ufi&rc=p
https://www.facebook.com/brian.kalleshave?fref=ufi&rc=p
https://www.facebook.com/christel.halse?fref=ufi&rc=p
https://www.facebook.com/louise.la.370?fref=ufi&rc=p

